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Milí spoluobčané,
na konci roku 2018 nemohu začít 

ničím jiným, než poděkováním za 
Vaši obrovskou podporu a důvěru, 
kterou jste nám vyjádřili v komu-
nálních volbách. Je pro nás velkou 
vzpruhou a motivací do další práce na 
rozsáhlých projektech, které bychom 
rádi realizovali. Ale nyní stručně 
k tomu, co je již hotové. 

Marečkova louka
V jarních měsících jsme se vě-

novali dokončení celého areálu. Do-
pravní hřiště se dočkalo fi nálního 
povrchu a značek, proběhla výsadba 
stromů a keřů, oprava části oplocení a 
další drobné práce. Čekáme už jen na 
zábradlí na mostcích přes potok. 

Mám velkou radost, že se nám 
na konci zimy podařilo zaledování 
sportovního hřiště a věřím, že jsme 

si těch 14 mrazivých dní všichni uži-
li. Dokonce se zde konalo i slavné 
hokejové Winter Classic. Letos jsme 
také technicky připraveni a snad 
nám v tom počasí pomůže. Aktuál-
ní informace budeme zveřejňovat na 
webové adrese www.ricanyubrna.
cz/kultura-a-sport/verejne-brusleni. 
Děkuji fi rmě GenAgro, která nás 
v této aktivitě fi nančně i technicky 
podporuje.

Uspořádáním Dne obce Říčany 
30. června jsme udělali pomyslnou 
tečku nad celým projektem. V boha-
tém programu pod taktovkou Vojty 
Polanského st. si každý návštěvník 
našel to své. Děkuji všem, kteří se 
o náročný program, výstavy, občer-
stvení a zázemí postarali. Fotografi e 
z této akce jsou na webu obce v menu 
Fotogalerie.

Oplocení ZŠ
Zdánlivě nevýznamnou stavbou 

byla v letošním roce oprava opěrné 
zdi kolem Základní školy. Výsledek 
ale zcela proměnil ulici Školní a kova-
ný plot navozuje atmosféru historické-
ho jádra obce. Aktuálně dokončujeme 
zbývající malou část oplocení mezi 
školou a kostelem. Stavbu na jaře do-
plníme malým parkovištěm pro školu 
a rodiče dětí. Cena stavby opěrné zdi 
a souvisejících prací činila 1,9 mil. Kč 
vč. DPH, zhotovení a montáž kované-
ho oplocení 387 tis. Kč.

Hřbitov
I hřbitov prošel další drobnou re-

konstrukcí. Hlavní ulička mezi hroby je 
vydlážděná kamennou dlažbou, máme 
nový rozvod vody a připravené rozvo-
dy elektřiny a veřejného osvětlení. Vý-
znamné investice ve výši 413 tis. Kč 
se dočkala také smuteční síň, kde 

Krásné prožití 

svátků vánočních

a šťastný nový 

rok 2019

přeje Obec Říčany

Slovo starosty
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proběhlo statické zajištění základů, 
obvodového věnce a sanace trhlin. Po 
technologické přestávce budeme v re-
konstrukci pokračovat. 

Zvonice
Po několika měsících se také po-

dařilo zcela dokončit opravu naší vý-
znamné kulturní památky, zvonice 
Panny Marie. Kromě rekonstrukce 
samotné nemovitosti jsme nechali zre-
staurovat i vitráž, zhotovili jsme nové 
mříže a vstupní kamenný chodník.  

Komunikace
Jako každý rok jsme investovali 

do oprav komunikací. Nový asfaltový 
povrch má ulice Chmelník. Zde jsme 
také místo blátivé pěšiny postavili 
nové schody směrem k ulici Rosická. 
Opravili jsme účelovou komunikaci 
na konci ulice Lihovarská u nových 
domů, dále cestu mezi ulicemi Za 
Horou a Slunná, a podíleli se na opra-
vě cesty ke garážím na ulici Sportov-
ní. V horní části ulice Školní jsme 
provedli drobné rozšíření a lokální 
opravy. Ve spolupráci se společností 
E.ON dokončujeme nový rozvod ve-
řejného osvětlení v části ulice Rosic-
ká a Školní. 

Mezi další dokončené investice 
patří např.:
- sběrný dvůr - modernizace vyba-

vení (nový manipulátor a kontej-

nery), rozšíření zpevněných ploch
- oplocení nové části zahrady Ma-

teřské školy
- nová kynologická loučka pro pej-

sky u bytového domu v ulici Za 
Horou

- nové divadelní osvětlení jeviště 
v Kulturním domě

- oprava vstupní chodby a schodiště 
v bytovém domě Za Horou (vcho-
dy č.p. 462 a 463)

- rekonstrukce elektroinstalace a au-
tomatizace vodojemu

- nové schody k molu na koupališti
- projekt rekonstrukce vozovky Na 

Újezdě
- prováděcí projekt na rekonstrukci 

zázemí Kulturního domu
- studie na rekonstrukci požární ná-

drže „Renerák“

Vše, co se nám v letošním roce 
podařilo realizovat, najdete na 
webových stránkách obce www.
ricanyubrna.cz v menu “Připravu-
jeme”. Jsou zde také k nahlédnutí 
ukázky některých projektů. 

A co nás čeká v následujících mě-
sících?

Mateřská škola
Dva po sobě jdoucí velmi silné 

ročníky vyvolaly nutnost v příštím 
roce rozšířit školku o další třídu. Po-
dali jsme žádost o dotaci z progra-
mu IROP na stavbu nového pavilonu 
v areálu školky. Pokud nebudeme 
s žádostí úspěšní, budeme se snažit 
realizovat odvážnou myšlenku, ote-
vřít třídu v prostorách administrativ-
ní budovy společnosti GenAgro, za 
jejichž velkorysou nabídku jim moc 
děkuji. 

Kulturní dům
Už před volbami jsme se v za-

stupitelstvu jednoznačně shodli, že 
po dokončení náročného projektu 
Marečkovy louky bude prioritou re-
konstrukce Kulturního domu. Máme 
hotový prováděcí projekt na rozsáh-
lé úpravy zázemí, fasády a střechy. 
Začneme úpravami ve dvoře, kde 
k budově přistavíme nový bar, tera-
su a venkovní schodiště. Pokračo-
vat budeme kompletní rekonstrukcí 
zázemí uvnitř budovy, kde vznik-
nou šatny, sprcha, nové WC a sklad 
s nářaďovnou. Dále proběhne rekon-
strukce společné chodby a schodiště, 
a jako poslední nás čeká nová ple-
chová střecha a oprava fasády. Nej-
náročnější bude sladit tuto velkou 
investiční akci s provozem v domě, 
protože je téměř každý den plně vy-
užívaný. 

Mlýn
Areál bývalého mlýna i s přileh-

lými pozemky se podařilo kompletně 
vykoupit. Do nákupu jsme investovali 
celkem 4,7 mil. Kč, z toho 4,5 mil. Kč 
bylo kryto úvěrem s fi xní úrokovou 
sazbou 1,75 % a splatností 12 let. 
Po vyklizení obou budov bude ještě 
tuto zimu následovat jejich demoli-
ce. V současné době již připravuje-
me architektonickou soutěž na výběr 
projektanta, který nejlépe vyřeší náš 
záměr. Rádi bychom zde postavili 
dům s pečovatelskou službou dopl-
něný startovacími byty. Nutně potře-
bujeme také autobusovou zastávku, 
to vše s ohledem na napojení pěší 
trasy kolem potoka pod mostem. 
Soutěž pro nás připravuje Ing. arch. 
David Mikulášek. Celý projekt by-
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chom rádi do čtyř let připravili do 
fáze stavebního povolení a následně 
realizovali. 

Nákladní elektromobil
Na začátku příštího roku vybere-

me dodavatele nákladního elektro-
mobilu pro technické služby, na který 
jsme získali dotaci ze Státního fondu 
životního prostředí ve výši 600 tis. 
Kč. Celkové náklady předpokládáme 
do 1 mil. Kč. Vozidlo bude sloužit 
zejména ke svozu tříděného odpadu 
a údržbě zeleně. 

Předpokládané 
investice v roce 2019:
- nové parkoviště pod školou
- demolice mlýna
- architektonická soutěž na rekon-

strukci areálu bývalého mlýna
- rozšíření Mateřské školy o další 

třídu
- rekonstrukce Kulturního domu - 

I. etapa
- rekonstrukce silnice a dešťové 

kanalizace v ulicích Okrouhlická 

a U Cihelny - II. etapa
- rekonstrukce požární nádrže „Re-

nerák“
- rekonstrukce hřbitova - VI. etapa: 

aula
- nákup nákladního elektromobilu
- oprava vstupní chodby a schodiště 

v bytovém domě Za Horou (vcho-
dy č.p. 464 a 465)

- sběrný dvůr - dokončení oplocení
- stezka mezi ulicemi Za Horou a Li-

hovarská kolem cvičiště pro psy
- rekonstrukce rozvodu NN a ve-

řejného osvětlení v ulici Na 
Újezdě

- projekt rekonstrukce fasády, bez-
bariérového vstupu a parkoviště 
zdravotního střediska

- dokončení územního plánu

Rozpočet obce
Na konci roku 2018 předpoklá-

dáme celkový zůstatek ve výši cca 
8,5 mil. Kč. Celkové roční příjmy 
obce se pohybují okolo 35 mil. Kč. 
Pokud bychom příští rok významně 
neinvestovali, byl by rozpočet roku 
2019 v přebytku cca 8 mil. Kč (s pří-
slibem dotace na pečovatelskou služ-
bu ve výši min. 1 mil. Kč). Faktické 
úvěrové zadlužení obce bude ke konci 
tohoto roku cca 35 mil Kč. Tuto částku 
každý rok snížíme o asi 5,5 mil. Kč. 
Tedy i přes přijaté úvěry na nákup ne-
movitostí a vysoké splátky za stavbu 
kanalizace (které do tří let skončí), 
je hospodaření obce na velmi zdravé 
úrovni. Aktuálně disponujeme majet-

kem v hodnotě více než 200 mil. Kč.
Milí spoluobčané, jsem si dobře 

vědom toho, že život v naší obci není 
utvářen pouze investicemi. Proto se 
také snažíme, abyste měli maximální 
komfort např. v péči o své blízké, aby 
dobře fungovaly naše provozy jako 
je knihovna, posilovna, klubovna či 
Kulturní dům. Aby likvidace odpadu 
byla pro Vás snadná, nebo aby byla 
zajištěna čistá voda na koupališti atd. 
To vše je výsledek práce týmu našich 
zaměstnanců. 

Také se věnujeme pořádání nej-
různějších akcí pro veřejnost, jako 
je např. společenský ples, Říčanský 
běh, beachvolejbalový turnaj, Říčan-
ská tour, vítání občánků, letní kino, 
rozsvícení vánočního stromu, vánoč-
ní koncert a další. Celou řadu ostat-
ních akcí fi nančně či organizačně 
podporujeme. Snažíme se vyjít vstříc 
každému, kdo má zájem pro naši 
obec cokoliv udělat. A mám skuteč-
ně dobrý pocit z toho, že u nás fun-
guje celá řada aktivních lidí, spolků 
a podnikatelů, kteří věnují své úsilí 
práci pro veřejnost. To vše dělá naši 
obec opravdu atraktivním místem 
k životu. 

Přeji Vám krásné Vánoce a pevné 
zdraví.

Jan Studený, starosta 
tel.: 724 303 746

e-mail: starosta@ricanyubrna.cz

Zprávy z matriky

Celkový počet obyvatel 
k 1.1.2018

Celkem Muži  Ženy
2015 991 1024

Narození 18 6    12
Zemřelí 11  8 3
Přistěhovaní občané 47
Odstěhovaní občané 37
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Vítání občánků
Slavnostní vítání občánků proběh-

lo 23. března 2018 v sále Kulturního 
domu.

Naše nejmenší občánky, jejich 
rodiče, prarodiče a ostatní příbuzné, 
kteří přijali pozvání na tuto tradiční 
událost, nejprve přivítala matrikářka 
Vladimíra Křivánková a jednotlivě je 
přítomným představila.

Poté se ujal slova starosta obce, 
Ing. Jan Studený, který ve svém pro-
jevu rovněž přivítal naše nové spolu-
občánky narozené v roce 2017.

Jsou to tyto děti:
Karolína Bedáňová, Lucie Bene-

šová, Terezie Davidová, Marek Des, 
Nina Hemalová, Jindřich Hromada, 
Adam Chalupa, Dorota Ježková, Vik-
torie Kočí, Vanessa Kokojanová, Ste-
la Matulová, Vincent Neklapil, Na-
tali Serbová, Nikola Šmídová, Klára 
Špičková, Tomáš Šťastný, Emily Vál-
ková a Patrik Zeman.               

 V krátkém programu vystoupi-
ly děti ze základní školy s pásmem 
písniček. Jejich vystoupení se pří-
tomným velmi líbilo a patří jim naše 
poděkování.

Na závěr se rodiče podepsali do 
pamětní knihy obce a převzali od zá-
stupců obce dárky pro děti.

Vladimíra Křivánková, 
matrikářka

Volby do zastupitelstva obce
Volby do zastupitelstva obce se konaly ve dnech 

5. a 6. října 2018. Volební místností byla, jako u přede-
šlých voleb, třída v základní škole.

Předsedkyní šestičlenné volební komise byla paní Kate-
řina Polanská, zapisovatelkou paní Vladimíra Křivánková.

V naší obci sestavily kandidátní listinu pouze Komu-
nistická strana Čech a Moravy a uskupení MÁME RÁDI 
ŘÍČANY s pod. KDU-ČSL.

Z celkového počtu 1577 voličů se dostavilo k volbám 
1041, což představuje volební účast 66%.

Zvolení členové zastupitelstva obce: 
MÁME RÁDI ŘÍČANY s podporou KDU-ČSL: 
1. Jan Studený,   984 hlasů 
2. Radovan Křivánek,  907 hlasů 
3. Luděk Franz,  886 hlasů 

4. Petra Vysočanová,  889 hlasů 
5. Karel Sláma,   898 hlasů 
6. Petr Polanský,  863 hlasů 
7. Martin Rolinek,  896 hlasů 
8. Antonín Sláma,  884 hlasů 
9. Rostislav Valeš,  887 hlasů 
10. Pavel Pospíšil,  885 hlasů 
11. Vojtěch Pluháček,  884 hlasů 
12. Josef Mokren,  836 hlasů 

KSČM: 
13. Jana Šildbergerová, 124 hlasů

Vladimíra Křivánková, 
zapisovatelka
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Poplatek za psa:
- 100 Kč za psa chovaného v rodinném domě
- 500 Kč za psa chovaného v bytovém domě
(za druhého a každého dalšího psa se sazba zvyšuje o 50%)

Poplatek je splatný jednorázově a to nejpozději do 
31. 3. příslušného kalendářního roku. Vznikne-li poplatko-
vá povinnost po tomto datu splatnosti, je poplatek splatný 
nejpozději do 15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve 
kterém poplatková povinnost vznikla.

Poplatek za odpad 
ve výši 600 Kč platí:
- každá trvale hlášená osoba
- fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých 
není hlášena žádná fyzická osoba

Od placení poplatku je osvobozeno každé třetí a další 

dítě, které v příslušném kalendářním roce nedosáhlo věku 
18 let, žijící ve společné domácnosti s nejméně dvěma 
svými nezaopatřenými sourozenci, kteří v příslušném ka-
lendářním roce nedosáhli věku 18 let.

Poplatek je splatný jednorázově a to nejpozději do 
30. 6. příslušného kalendářního roku. Vznikne-li poplat-
ková povinnost po tomto datu splatnosti, je poplatek splat-
ný nejpozději do 15. dne měsíce, který následuje po měsí-
ci, ve kterém poplatková povinnost vznikla.

Způsoby placení poplatků
Poplatky můžete zaplatit na pokladně Obecního úřa-

du a to buď v hotovosti nebo kartou prostřednictvím 
platebního terminálu. Bezhotovostní platbou na účet 
č.: 195445973/0600 pod VS: 13400 + Vaše číslo popisné.

Pro bližší informace můžete volat na tel.: 546 427 501.
Eva Škvařilová, správce obecních poplatků

Pečovatelská služba Říčany

V souladu s vizí Jihomoravského kraje se pečova-
telské služby mají stát základní sociální službou do-
stupnou každému, kdo se ocitne v nepříznivé sociální 
situaci a nemůže ji řešit sám, ani s pomocí rodiny či 
sousedů. Proto bude v příštím roce podporován rozvoj 
pečovatelských služeb v kraji. Naše služba vyroste na 
celkem 5,5 úvazků (9 osob).

V roce 2018 poskytujeme péči v Říčanech, Ostro-
vačicích a Veverských Knínicích, celkem letos zatím 
39 klientům, převážně seniorům. Od nového roku roz-
šiřujeme cílovou skupinu na všechny osoby, které mají 
sníženou soběstačnost z důvodu věku, chronického 
onemocnění (včetně psychického) nebo zdravotní po-
stižení (fyzické, mentální i smyslové) a rodinám s dět-
mi, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby. 
Naším posláním je umožňovat těmto osobám zůstávat 
doma i při nepříznivé sociální situaci a spolupracovat 
s pečujícími rodinami. 

Nepříznivá sociální situace nastává, když si člověk 
nemůže sám naplňovat svoje základní životní potřeby 
(jídlo, pití, WC, hygiena, oblékání, samostatný pohyb, 
teplo, úklid, nákup…). Mezi základní potřeby patří 
i kontakt se společenským prostředím (např. zařizování 
záležitostí na úřadech, u lékařů…) a využívání veřejných 
služeb typu knihovna, čistírna, pošta. Patří sem i potře-
ba seberealizace prací, vzděláváním se nebo oblíbený-
mi činnostmi. Dalšími základními potřebami jsou péče 
o zdraví a bezpečí (prevence, výživa), uplatňování práv 
a oprávněných zájmů (fi nance, majetek a hospodaření, 
osobní doklady, účast na veřejném životě, ochrana práv 
a také péče o děti (podpora rodičovských kompetencí). 

Pečovatelství je odborná přímá práce s osobami 
v nepříznivé situaci a nesmí nahrazovat veřejně dostup-

né služby (např. rozvoz obědů, mytí oken…). Cílem 
služby je obnovení nebo udržení soběstačnosti osob, 
proto pečovatelská služba mapuje potřeby žadatelů 
a uživatelů, poskytuje poradenství a nabízí podpo-
ru, která doplňuje přirozené zdroje (rodiny, sousedy, 
přátele) a veřejné služby. Spolupracuje s pečujícími 
osobami a také s odbornými službami zdravotními, 
tísňovými a hospicovými, a zprostředkovává kontakty 
i kompenzační pomůcky. Poskytuje poradenství ohled-
ně sociálních dávek. 

Služba má provozní dobu denně 7–19 hodin včetně 
víkendů a svátků a bude ji ještě rozšiřovat do 20 ho-
din. Pečovatelky dohromady dělají cca 35–40 návštěv 
denně, o víkendu 10–12 návštěv/den. 

O koho pečujeme? Typickým novým žadatelem 
o službu je senior nebo vážně nemocný, který se má 
vrátit z nemocnice nebo LDN a potřebuje podporu 
a pomoc se sebeobsluhou během dne, kdy je jeho ro-
dina v zaměstnání. Typický klient je ten, který může 
být sám doma, když mu někdo přijde pomoci ráno, 
v poledne a odpoledne, případně večer. Máme i klien-
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ty zcela osamělé. Nejmenší skupinou jsou klienti, kteří 
potřebují tolik péče, že je nutné zajistit střídání peču-
jících osob (např. onkologicky nemocní v terminálním 
stadiu) nebo když je nutné pracovat ve dvojici (např. 
koupání zcela imobilních osob). 

Kdo pečuje? V naší službě jsou nyní všechny pe-
čovatelky středoškolsky vzdělané a neustále rozvíjejí 
svoji odbornost v akreditovaných kurzech. Jejich práce 
je náročná fyzicky i psychicky a je nutná dobrá týmová 
spolupráce k tomu, aby ji mohly vykonávat dlouhodo-

bě. Na tomto místě jim tedy chci poděkovat za jejich 
práci, která zkvalitňuje možnosti života v naší obci 
a také děkuji starostovi a pracovnicím obce za velkou 
podporu a vstřícnou spolupráci. 

Bc. Iva Ďásková
Sociální pracovník/vedoucí 

pečovatelské služby
Tel. 774 017 420, 

dps@ricanyubrna.cz

Základní škola

Při pročítání svých příspěvků 
z minulých let jsem zjistil, že se věnu-
ji dění ve škole podle školních roků. 
Klepeto však vychází v prosinci, 
a tak je mi tak líto měsíců leden až 
červen, které jsem opomíjel. Letos 
udělám výjimku a budu se dění ve 
škole věnovat v roce kalendářním, 
v roce 2018. V tomto roce jsme se 
účastnili mnoha akcí, o kterých bych 
se chtěl zmínit.

Pravidelně v jarních měsících orga-
nizujeme plavecký výcvik v Kuřimi.  

Celoročně žáci školy odebírají 
v projektu „Ovoce do škol“ ovoce, 
či zeleninu připravené fi rmou Ovo-
centrum. Ovoce nebo zeleninu do-
stávali 2x měsíčně bezplatně - očiš-

těné, oprané, většinou v plastových 
uzavřených mističkách. Každoročně 
domlouváme návštěvu předškoláků – 
budoucích prvňáků z Mateřské školy 
Říčany - aby se seznámili s prací ško-
láků v naší I. třídě. 

Během března a dubna si žáci II. 
a III. ročníku zasoutěžili v matema-
tické soutěži Cvrček, žáci IV. ročníku 
v matematické soutěži Žabák a Klo-
kánek.

Každoročně pořádáme každou 
druhou květnovou neděli  se žáky  pro 
rodiče školní akademii - vystoupení v 
Kulturním domě jako dárek k oslavě 
Dne matek. Záznam bude k dispozici 
na webových stránkách školy v odka-
zu videogalerie od 1. 1. 2019.  

Každoročně před Velikonocemi 
organizujeme „Velikonoční dílny ve 
škole“ pro rodiče i žáky. V šesti díl-
ničkách si mohou vyrobit různé veli-
konoční ozdoby a zároveň se poroz-
hlédnout po škole. 

V únoru všichni žáci navštívili vel-
mi krásnou výstavu plazů s přednáš-
kou v KD Říčany, na plazy si mohli 
i sáhnout, navíc se nechat i bezplatně 
vyfotit.  

Od dubna do června probíhal pla-
vecký výcvik žáků v bazénu v Kuřimi.

V dubnu se ve škole konalo se-
známení s problematikou dopravní 
výchovy žáků IV. ročníku a navá-
zala na to v červnu fi nálová soutěž 
v Rosicích, ve které jsme velmi dob-
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ře uspěli. Tato soutěž byla zakončena 
písemným testem a praktickými do-
vednostmi při jízdě na kole, ti úspěšní 
získali průkaz cyklisty.  

Koncem května všechny třídy vy-
jely na výlet, tentokrát to byl Štern-
berk a Mladečské jeskyně.  

Na svátek dětí pořádáme pravidel-
ně dětský den se špekáčky, soutěžemi 
a hrami.

 

V červnu se uskutečnilo velmi 
pěkné dopolední setkání Říčanských 
dobrovolníků a SDH Říčany. Pro 
žáky byl připraven program - vy-
stoupení Kynologického spolku Os-
trovačice (výcvik psů s vystoupením 

fi gurantů), ukázky hašení pomocí 
džberových ručních stříkaček, žáci si 
mohli prohlédnout hasičskou výba-
vu a techniku. Dopoledne se účastnil 
i Český červený kříž s ukázkami první 
pomoci. Bylo připraveno občerstvení 
a sladká odměna.

 

7.června jsme se se dvěma pěti-
člennými družstvy účastnili soutěže 
Olympijský rok 2018 Mikroregionu 
Kahan. Žáci starší kategorie (4. a 5. 
ročník) ve složení Natálie Kuklová, 
Kateřina Medková, Lukáš Kotačka, 
Miroslav Dosedla a Patrik Rolinek 
získali 1. místo ve své kategorii a po-
razili tak žáky velkých škol jako Zbý-
šov, Rosice, či Zastávka.

 

Koncem školního roku pravi-
delně pořádáme pro žáky branný 
den, kdy si žáci ověří svoje znalosti 
z přírody, ekologie a obecných vě-
domostí. 

Měsíce listopad a prosinec věnu-
jeme bruslení.  

 
Žáci naší školy vystupují každo-

ročně při rozsvěcení vánočního stro-
mu. 

Vyučování a program během 
školního roku koncipujeme tak, aby 
naši žáci na školu rádi vzpomínali. 

Radovan Křivánek, ředitel školy

Mateřská škola Potůček

Mateřskou školu Potůček v sou-
časné době navštěvuje 79 dětí (z toho 
28 nově přijatých a 25 předškolních), 
které jsou rozděleny do tří tříd - Žab-
ky, Rybičky a Ráček. Třída Žabky 
sídlí na odloučeném pracovišti na 
náměstí Osvobození v budově obec-
ního úřadu. V letošním školním roce 
máme integrované dvě děti se speci-
álními vzdělávacími potřebami, proto 
jsou zaměstnány dvě asistentky peda-
goga. Jedna je současně i lektorkou 
v keramickém kroužku. Velmi úzce 

proto spolupracujeme s poradenskými 
zařízeními; pedagogicko - psycholo-
gickou poradnou, speciálně pedago-
gickým centrem a klinickou logoped-
kou z Rosic. Těmto dětem se snažíme 
vytvořit všechny podmínky, aby se co 
nejlépe integrovaly, cítily se ve třídě 
dobře a došlo k jejich zdravému a har-
monickému vývoji. 

V současné době máme podanou 
žádost do projektu v rámci operační-
ho programu Výzkum, vývoj a vzdě-
lávání Šablony II, který je spolufi nan-
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cován MŠMT a EU. Výše podpory je 
476.659,- Kč a měli bychom ji začít 
čerpat od února 2019.

Cílem projektu je rozvoj v těchto 
oblastech:
• školní asistent 
• školní speciální pedagog (logoped)
• vzdělávání pedagogických pracov-

níků – čtenářská pregramotnost
• profesní rozvoj předškolních peda-

gogů pomocí supervize
• sdílení zkušeností pedagogů z růz-

ných škol
• projektový den v MŠ

Pedagogické a personální 
zajištění ve školním roce 2018/2019
Žabky:
Alena Mašterová
Ludmila Musilová, DiS.
Ivana Tomanová – asistentka pedagoga
Pavlína Honzáková – školnice a vý-
dej stravy
Rybičky: 
Hana Bedáňová 
(zastupuje Mgr. Vladimíra Suchá)
Hana Grégrová
Mgr. Kristýna Novotná – asistentka 
pedagoga
Ráček:     
Mgr. Ivana Zajícová
Iveta Maierová, DiS.

V budově na Rosické ulici zajiš-
ťuje úklidové a školnické práce Eva 

Šedová, školní stravování Beáta Dvo-
řáková, DiS., Hana Frantová a Sylva 
Loucká. 

V naší mateřské škole pracuje-
me podle vlastního nového školního 
vzdělávacího programu, který má 
název Chráníme si přírodu, žijeme tu 
pospolu.  V programu uplatňujeme 
prvky vzdělávacího programu Začít 
spolu, kde jsou hlavní myšlenky in-
tegrované učení hrou v centrech ak-
tivit (koutcích), individuální přístup 
k dítěti a úzká spolupráce s rodinou. 
Každá třída je rozdělena na cent-
ra: ateliér, pokusy a objevy (Zvídá-
lek), manipulační a stolní hry, knihy 
a písmena, kostky, domácnost, hudba, 
divadlo, dílna a tělocvična. Všechny 
koutky se snažíme postupně vybavo-
vat, aby byly pro děti zajímavé a in-
spirovaly je ke hře. Děti se zde učí sa-
mostatnému rozhodování, kreativitě 
a odpovědnosti. Hlavním cílem je 
však pozitivní klima ve třídě a vzá-
jemná spolupráce.

Všechny aktivity a činnosti spo-
lečně s dětmi plánujeme i hodnotíme. 
Tím se snažíme rozvíjet jejich vyja-
dřovací schopnosti a komunikaci. Na 
každý týden či období máme připra-
veno téma (integrovaný blok), kte-
ré se prolíná do všech aktivit. Jsme 
školou otevřenou a rodiče mohou 
vstupovat do tříd a aktivně se účast-
nit her a všech aktivit. Čtou dětem při 
odpočinku pohádky, povídají o svém 

Mateřská škola Potůček
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zaměstnání a pomáhají při činnostech 
v koutcích, nebo s námi jedou na vý-
let. Všechny aktivity i s fotografi emi 
pravidelně vkládáme na naše webo-
vé stránky, kde si je mohou rodiče 
i s dětmi prohlédnout.

Nově přijaté děti mají možnost, 
společně s rodiči, využít v červnu 
adaptační dny a přijít si do tříd a na 
zahradu vše prohlédnout a vyzkoušet. 
V září pak již jdou do známého pro-
středí a jejich adaptace probíhá velmi 
dobře.

Vzdělávání v naší mateřské škole 
je založeno na vlastních činnostech 
dětí a na jejich prožitku a je zaměřeno 
na přírodu.  Základem je hra. Snaží-
me se používat převážně přírodní ma-
teriály, které si děti samy nasbírají při 
pobytu venku. Do přírody chodíme 
téměř za každého počasí. Využívá-
me nejen zahradu, ale chodíme i do 
blízkého okolí – do lesa, k rybníku, 
ke křížku, kolem potoka, do Doma-
šova. V naší škole učíme už i ty nej-
menší třídit odpad. V každé třídě jsou 
barevné kontejnery na papír, plast, 
směsný odpad a hliník. Paní kuchař-
ky pak ještě třídí bio odpad a sklo. 
Hliník nám nosí i rodiče. Tradicí je 
již Den stromů, Den Země, Drakiáda, 
Zamykání zahrady, Vánoční setkání 
s dílničkami, Zpívání u vánočního stro-
mu, Rodinný den, Zahradní slavnost, 
Námořnická párty, Indiánský den. 

V minulém školním roce jsme 

navštívili Divadlo Polárka (Pohád-
ky 1000+1 noci) a Divadlo Věž 
v Rosicích (Káťa a Škubánek). Přijeli 
oblíbené Tetiny se Zpíváním o podzi-
mu a Slyšte, slyšte, aneb co se stalo 
v Betlémě. Navštívilo nás pojízdné 
planetárium a Divadlo ÚDIF (Úžasné 
divadlo fyziky). V květnu jsme s dět-
mi jeli na výlet do hodonínské ZOO. 
Součástí byly i výukové programy 
o zvířatech, které si děti vybraly. 

Pro předškolní děti organizujeme 
v rámci Zvídálka nadstandardní akti-
vity a výukové programy. V letošním 
roce jsme byli v Čejkovicích v Bylin-
kové zahradě, v říjnu začaly jednotli-
vé kroužky (angličtina, judo, kerami-
ka) a od ledna začíná výuka plavání 
v Kohoutovicích.

Keramickou dílnu využíváme ne-
jen pro jednotlivé kroužky, ale i při 
třídních činnostech s dětmi. Děti tvoří 
na Velikonoce i Vánoce a některé vý-
robky pak vystavují na každoročním 
Jarmarku, který je v rámci Zahradní 
slavnosti na konci školního roku. Zde 
jsou i pasovány děti na školáky. Do-
stávají šerpu, vázanou knihu všech 
svých výtvorů a zarámovanou origi-
nální báseň, která je charakterizuje.

Pro nejstarší děti a jejich rodiče 
organizujeme v odpoledních hodi-
nách edukativně stimulační skupiny, 
kde se děti během 10. lekcí systema-
ticky připravují na vstup do základní 
školy. Pomocí her a obrázků učitelky 

Mateřská škola Potůček
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rozvíjí zrakové a sluchové vnímání, 
slovní zásobu, grafomotoriku, prosto-
rové představy, rytmizaci a další do-
vednosti. Skupinkám vždy předchází 
setkání a přednáška psychologa, který 
rodičům vysvětlí pojmy školní zralost 
a odklad školní docházky a odpoví 
i na individuální dotazy. 

Pro rodiče jsme i připravili před-
nášku na téma Hranice a rituály při 
výchově dětí.

Již tradičně jsme i malovali hlině-
nými barvami na plátno do výtvarné 
soutěže Čarovné barvy země - otisk 
přírody, kterou organizuje Slovanské 
hradiště v Mikulčicích. Plátno má ná-
zev Pohled z výšky a děti se inspiro-
valy naší vesnicí. aši přírodní zahradu 
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stále s dětmi vylepšujeme. V listo-
padu při zamykání zahrady společně 
s rodiči postavíme hmyzí domeček, 
posbíráme jablka na zimní uskladně-
ní a osázíme záhony trvalkami. Na 
jaře chceme opravit zahradní domek, 
který nám bude sloužit jako přírodní 
učebna.

V době prázdnin se ve třídě Rybič-
ky obnovily vnitřní parapety, kryty na 
topení a opravily se rozvody topení, 
které již byly ve velmi špatném sta-
vu. Celá třída se i vymalovala. Do 
kotelny se zakoupil nový zásobník 
na ohřev teplé vody s větší kapaci-
tou. Postupně se vyměňuje i zařízení 
ve školní jídelně za kvalitnější gastro 
nádoby a zařízení, protože se každým 
rokem navyšuje kapacita dětí, které 
se stravují.

V závěru mi dovolte, abych po-
děkovala za výbornou spolupráci 
spolku Říčanský potůček a všem ro-

dičům, Říčanským dobrovolníkům 
- především paní Bromové - za or-
ganizaci dětského karnevalu, Sboru 
dobrovolných hasičů za ukázku jejich 
práce, Divadelnímu souboru Pozpát-
ku a Dětské scéně za úžasná předsta-
vení, panu starostovi a všem zaměst-

nancům obecního úřadu za vstřícnost 
a všem učitelkám i provozním za-
městnancům za jejich práci.

Přejeme příjemné vánoční svátky 
a pevné zdraví v novém roce. 

Mgr. Ivana Zajícová
 ředitelka Mateřské školy

Mateřská škola Potůček

InzerceInzerce
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Knihovna

Vážení čtenáři a příznivci říčanské 
knihovny, opět po roce bych Vás chtě-
la seznámit s děním v naší knihovně.

Od 1. 1. 2018 do 31. 10. 2018 je 
registrováno 185 platících čtenářů. Po-
čet čtenářů, kterým dobíhá registrace 
je 50. 

25 čtenářů je mládež do 15 let, 12 
čtenářů od 16 do 19 let. V roce 2018 
přibylo 21 čtenářů,  z toho 6 dětí do 
15 let. Někteří čtenáři po ukončení 
školní docházky odejdou za studiem 
do jiných měst a přestanou knihovnu 
navštěvovat, někteří se po ukonče-
ní studia opět vrátí, z čehož mám ra-
dost. Bylo uskutečněno 2725 návštěv 
a půjčilo se 10 769 knih; z toho 1278 
časopisů. Počet výpůjček na 1 čtenáře 
je 3,95. Knihovna dosahuje stále dob-
rých výsledků, což dokazují statistic-
ké přehledy, a drží se v čele žebříčku. 
Knihovna byla z důvodu revize, která 
se opakuje vždy po pěti letech, uza-
vřena od 12. 2. do 15. 2. 2018. Během 
revize došlo také k aktualizaci knihov-
ního fondu a bylo vyřazeno 597 knih 
podle standardu pro dobrý knihovní 
fond. Při revizi byl vytištěn seznam 
nenalezených dokumentů 41 knih,  
které byly postupně dohledány. Revizi 
prováděly pracovnice z regionálního 
oddělení Městské knihovny Kuřim. 
Touto cestou bych chtěla poděkovat 
paní Jitce Štěpánové, paní Lence Še-
fferové a paní Oldřišce Balákové. Je-

likož byla knihovna týden uzavřena, 
budou výsledky v tomto roce nepatrně 
nižší.

Opět bych chtěla poděkovat panu 
starostovi a zastupitelstvu obce, že vě-
nují 50 000 Kč na nákup nových knih, 
jelikož všechny knihovny našeho regi-
onu takové možnosti nemají.  Knihov-
na má většinu novinek, ale není mož-
né všechny knihy koupit, jelikož jsou 
drahé. Proto využíváme knihy z vý-
měnného fondu z Městské knihovny 
Kuřim, které si vybírám v Městské 
knihovně v Rosicích. Bylo takto půj-
čeno 296 knih v hodnotě 79 425 Kč.

Zároveň bych chtěla poděko-
vat panu Jarkovi Slámovi staršímu 
a panu starostovi za vstřícnou ocho-
tu se mnou zajet pro knihy do Rosic 
a vrátit již knihy z výměnného fon-
du, aby si mohly půjčovat i ostatní 
knihovny z našeho regionu. Věřím, že 
si na své přijdou všichni čtenáři, jak 
děti tak i dospělí. Každý si najde něco 
ze svého oblíbeného žánru, ať už je to 
naučná literatura a nebo beletrie.

Z Městské knihovny Kuřim bylo 
půjčeno MVS 52 knih. Knihy si mo-
hou čtenáři rezervovat přes  on - line 
katalog, který jede non stop. Knihov-
nu navštěvují čtenáři z okolních obcí 
a Brna; Ostrovačice 7, Vev. Knínice 9, 
Popůvky 3, Brno 7, Oslavany 1, Ro-
sice 1, Zakřany 1, Říčky 5, Domašov 
3, Rudka 1, Litostrov 2, Zál.Zhoř 2, 

Hvozdec 2, Horní Loučky 1, 1 čtenář 
z Prahy, který pravidelně jezdí na cha-
lupu. Vážím si toho, jelikož v každé 
obci knihovnu mají a navštěvují naši ří-
čanskou knihovnu. Někteří zde pracují 
nebo vozí děti do zájmových kroužků 
a přitom navštíví naši knihovnu.

Též bych chtěla poděkovat panu Ji-
římu Šedivému a jeho kolegyni slečně 
Lucce Vrbové za dodávání knižních 
novinek a spolupráci. Spisovatelé, 
o které je stále největší zájem - Patrik 
Hartl, Robert Bryndza, Jo Nesbo, Jef-
fery Deaver , Dominik Dan, Jamess 
Patterson, Vlastimil Vondruška, Radka 
Třeštíková, Kateřina Tučková, Ivanka 
Devátá a další.

Zároveň bych chtěla poděkovat za 
sponzorský dar 1.000 Kč, nové darova-
né knihy a údržbu počítačů v knihov-
ně panu Benešovi. Paní Damborské, 
paní Hanzelové, paní Kopečné, paní 
Klepalové a Verunce Dvořákové z Ří-
čan, paní Herudkové z Hvozdce a paní 
Rujbrové z Říček za krásné a hodnot-
né knihy. V současné době knihovna 
staré knihy nepřijímá, jelikož prosto-
ry knihovny se nedají zvětšit a čtenáři 
chtějí nové knihy. Lidé si dělají před-
vánoční úklid, přinesou knihy zatuch-
lé, roztrhané, počmárané, dokonce 
nechají knihy v igelitkách ležet před 
dveřmi knihovny. Knihovna není sběr-
ný dvůr!!!

Děkuji též za darované časopisy 
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paní Terezce Čertkové, paní Petře No-
vákové, paní Kopečkové a panu Vyso-
čanovi.

Po zákazu her na počítači výrazně 
poklesl zájem o internet v knihovnách, 
tedy nejen u nás. Dnes mají děti tablety, 
internet v mobilu a většinou každá do-
mácnost počítač má. V měsíci březnu 
mi nabídla paní Mgr. Jitka Štěpánová 
z Městské knihovny Kuřim, v rámci 
propagace knihovny, program určený 
pro mateřské školy nebo pro základní 
školy. Rozhodla jsem se pro mateř-
skou školku.

Beseda se uskutečnila 4. 4. 2018. 
Po dohodě jsme pozvaly lektorku 
z Brna, paní Mgr. Pavlu Hrdinovou. 
Děti ze školičky se po hodině střídaly, 
jelikož prostory knihovny nejsou tak 
velké. Paní lektorka hovořila na téma 
Knížka je můj kamarád - motivační in-
teraktivní program pro mateřské školy 
- máme rádi pohádky, které pohádky 
děti znají, kdo jim vypráví nebo čte 
pohádky. Co je to knížka, knížky pro 
miminka, pro malé a velké děti, pro 

dospělé, jak se knížka narodí a kde 
bydlí, pan spisovatel a paní ilustrá-
torka, příběhy atd. Beseda měla velký 
úspěch jak u dětí, tak u paní ředitelky 
Mgr. Zajícové a ostatních učitelek. Viz 
fotky z besedy.

Prostory knihovny s bezbariéro-
vým přístupem oceňují starší občané 
a hlavně maminky s malými dětmi 
v kočárku. Nemusí vynášet děti po 
schodech, nebo nechávat venku v ko-
čárku a mohou si v klidu vybírat knihy. 

Přeji čtenářům pěkné počtení 
v nových i starších knihách a příjemné 
chvíle strávené v naší knihovně.

Na závěr bych chtěla popřát všem 
čtenářům a občanům krásné Vánoce 
a do nového roku 2019 hlavně hodně 
zdraví, štěstí a úspěchů v naší krásné 
obci.

Knihovna je otevřena v pondělí, ve 
středu a v pátek od 9:00 do 11:00 ho-
din a od 14:00 do 18:00 hod.                                                                                                  

Na Vaši návštěvu se těší 
Jarka Cetkovská

Knihovna

Ze života zájmových skupin

Rok 2018 byl pro náš klub vý-
znamný ze dvou příčin. Z praktických 
důvodů jsme změnili ofi ciální název 
našeho klubu. Málokdo ví, že ofi ciální 
název našeho klubu byl ‘Klub biatlonu 
biatlonklub Říčany’. Nyní se jmenuje-
me ‘Klub biatlonu Říčany’, zkráceně 
KB Říčany. Úřednický šiml si vynutil 
v názvu slovní spojení klub biatlonu, 
a tak jsme náš název zjednodušili. 

To je ta méně důležitá věc. Za 
mnohem větší mezník v našem klubu 
považuji odchod dlouholetého trenéra 
a zakladatele klubu, Františka Patoč-
ky, do ‘bafuňářského’ důchodu.

Ti, kteří pod jeho vedením získali 
mistrovské tituly a medaile z mistrov-
ských závodů, nebo se stali součástí 
reprezentačních výběrů, tvoří pouze 
malou, ale o to viditelnější část této 
velké skupiny závodníků. Za mnoho 
let mu prošly rukama desítky, možná 

KLUB BIATLONU ŘÍČANY
stovky dětí, kterým svým způsobem 
ovlivnil nejen sportovní život. Nebylo 
výjimkou, že mu rukama prošly i dvě 
generace z jedné rodiny. Samozřejmě, 
že jsou za tím stovky hodin obětova-
ného času ze svého volna, kdy jedinou 
odměnou je pocit z dobře odvedené 
práce. Ještě jednou DĚKUJEME!

Naštěstí má na jeho práci kdo na-

vázat. O žáky se dnes stará Roman 
Salák a na trénincích mu vydatně 
pomáhají Jirka Babánek, Renata Za-
vřelová a Luděk Franz. O dorostence, 
kterých zatím tolik není, se stará Lu-
děk Franz s Romanem Salákem. No-
vým předsedou klubu je Luděk Franz. 
Systém tréninků zůstává stejný jako v 
minulých letech.
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Ze života zájmových skupin

Náš klub má k 31. 10. 2018 30 čle-
nů, z toho 23 je aktivních závodníků. Z 
těchto 23 závodníků jich letos 18 zá-
vodilo v žákovských kategoriích. Šest 
žáků se kvalifi kovalo až na mistrovství 
republiky. A to Terka Kepáková, Vik-
torka Křížová, Pavel Stoklásek, Lukáš 
Kotačka, Adéla Křížová a Honza Fiala. 
Největšího úspěchu dosáhl Honza Fia-
la, který si dovezl bronzovou medaili ze 
sprintu. 

Na mistrovství ČR dorostu a dospě-
lých dosáhl největšího úspěchu Jirka 
Franz, který bral rovněž bronzovou me-
daili v závodě s hromadným startem. 
Mistrovství republiky se zúčastnily také 
Olga Stoklásková, Renata Zavřelová 
a Lenka Slabáková. Těchto závodů se 
zúčastnili také slovenští reprezentanti 
v zimním biatlonu, včetně trojnásobné 
olympijské vítězky Anastasie Kuzmi-
nové. Podrobnější popis mistrovských 
závodů najdete na našich webovkách 
(www.biatlonricany.wz.cz), včetně 
mnoha fotografi í z letošních závodů. 

Jednoznačnými tahouny, co se vý-
sledků v průběhu celé sezony týče, jsou 

Honza Fiala, Olga Stoklásková a Jiří 
Franz. Jenom doufám, že k nim brzy 
přibude někdo další z žáků.

V současné době pro nás sezona 
skončila a rozběhla se zimní příprava 
v tělocvičně v Ostrovačicích. Trénink 
zde probíhá každou středu od 16 do 
18 hodin. Nyní na podzim ještě ab-
solvujeme několik přespolních běhů v 
blízkém okolí. Osobně mne těší, že naši 
závodníci jsou na těchto závodech vidět 
a mnohdy bojují o stupně nejvyšší. Zim-
ní sezónu bude absolvovat pouze Jirka 
Franz a snad i Luděk Franz (pokud se 
podaří něco natrénovat na sněhu). 

Pro tuto zimní sezonu máme objed-
nané tréninkové lyže pro děti. Naším 
cílem bude naučit je běhat na lyžích, 
byť ne na závodní úrovni. Počítám 
s několika výjezdy do Vysočina arény 
a snad dopadne i naplánovaný prodlou-
žený víkend v Jeseníkách.

Na závěr bych rád poděkoval fi rmě 
STARTECH spol. s r.o. a obci Říčany, 
bez jejichž fi nanční podpory bychom 
nemohli fungovat.

     Luděk Franz

SK Říčany z.s. se v celém roce 
2018 aktivně zapojil do organizování 
sportovní činnosti v rámci svých spor-
tovních oddílů a vytvářel pro ně tré-
ninkové a materiální podmínky, které 
se snaží neustále zlepšovat. V rámci 
sportovního klubu fungují oddíly fot-
balu, tenisu, stolního tenisu a kultu-
ristiky. Tyto oddíly rády přijmou nové 
členy z řad dětí i dospělých. 

Sportovní klub se také podílí na 
kulturním dění v naší obci. V únoru le-
tošního roku úspěšně proběhla Ostat-
ková zábava a v létě byly zorganizová-
ny dvě tzv. „Letní noci“. Na přípravě 
těchto akcí se podílela široká základna 
dobrovolníků z řad jednotlivých oddí-
lů, jimž patří velké poděkování.  

Pro fotbalový oddíl skončila 4. 11. 
2018 podzimní část sezony. V tomto 
oddílu jsou přihlášena dvě mužstva 

dospělých (muži „A“ v Okresním pře-
boru a muži „B“ ve IV. třídě), mužstvo 
dorostu (spojené s oddíly Veverských 
Knínic a Domašova), mužstva mlad-
ších žáků, starší přípravky a mini pří-
pravky. Tréninky mužstev dospělých 
probíhají každé úterý a pátek na hřišti. 
V rámci zimní přípravy je využívá-
na tělocvična v Ostrovačicích, hřiště 
s umělým povrchem v Rosicích a pří-
pravná utkání probíhají na umělých 
hřištích v Brně, zejména v Líšni.

Letošní podzim jsme začali nově 
hrát soutěž s mladšími žáky. Tým je  
poskládán z ročníků 2006, 2007, 2008. 
Poslední dva ročníky postoupily ze 
starší přípravky. V současné době hraje 
v této kategorii 17 žáků, a to z Říčan, 
Ostrovačic, Veverských Knínic a Ří-
ček. Mladší žáci ukončili podzimní část 
sezony posledním říjnovým víkendem, 

a to s bilancí 5 výher a 5 porážek, což 
trenéři Antonín Šupka a Martin Rolinek 
považují za dobrý výkon. 

 V kategorii starší přípravky jsou 
fotbalisté ročníku 2009 a mladší. Tito 
hrají v Okresním přeboru a po ode-
hrané podzimní části sezony se umís-
tili na 10. místě tabulky. Ještě na jaře 
však nastupoval daný oddíl v kategorii 
mladší přípravky a na konci sezony 
2017-2018 obsadil krásné třetí místo. 
Od září hráči tohoto týmu přešli do 
vyšší věkové kategorie - starší příprav-
ky. Byla to pro trenéry a hráče velká 
neznámá a obrovská výzva. 

 V současné době je tým složen 
z 15 hráčů. Jsou to hráči nejen z Říčan, 
ale také z Ostrovačic, Říček, Doma-
šova a Veverských Knínic. Tréninky 
probíhají pravidelně každé úterý a pá-
tek na hřišti v Říčanech. Po dobu zim-

SK ŘÍČANY
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ní přestávky se bude trénovat každou 
středu a neděli ve sportovní hale Gym-
názia Zastávka a v Kulturním domě 
Říčany. Mimo jiné jsou naplánovány 
4 halové turnaje. Během sezóny jsou po-
stupně začleňováni noví hráči do týmu 
tak, aby si méně zkušení mladší hráči 
zvykli na hrací systém a atmosféru. 

Trenéry starší přípravky jsou Da-
vid Neklapil a Robert Nováček.

Posledním fotbalovým oddílem 
je naše mini přípravka, která je urče-
na nejmladším fotbalistům (chlapci 
do ročníku narození 2012 a dívky do 

ročníku 2011). Děti zde hravou for-
mou získávají první kontakt nejen s 
fotbalem, ale i s dalšími pohybovými 
dovednostmi. Jarní část sezony byla 
pro danou kategorii startovací. Začí-
nala s počtem 8 dětí, který začátkem 
nového školního roku výrazně narostl, 
téměř dvojnásobně. Na podzim kluci a 
holky pravidelně trénovali každé úterý 
a pátek od 16:30. Mini školička hraje 
soutěž formou víkendových turnajů se 
soupeři z okresu Brno-venkov. Jeden 
z turnajů byl uspořádán také v Říča-
nech. Děti hrají ve formátu 2-2 nebo 

3-3 bez brankářů a bez větších zásahů 
do hry. Vše je směřováno tak, aby star-
ší děti byly připraveny na přechod do 
vyšší kategorie.

V současné době tým tvoří 16 dětí 
z Říčan, Ostrovačic, Domašova, Říček 
a Veverských Knínic. Přes zimu bude 
k tréninkům opět využíván Kulturní 
dům v Říčanech a ani tento tým ne-
minou halové turnaje, s cílem zajistit 
dobrý start jarní části sezony 2019. 
Trenéry týmu jsou Ladislav Pokorný 
a Tibor Kobáň.

Ze života zájmových skupin

Sportovní klub Říčany reprezentují 2 družstva v rám-
ci okresu Brno-venkov. Družstvo A hraje ve třetí nejvyšší 
soutěži (OP3). Nastupuje ve složení Tureček Roman, Ma-
rek Josef, Vudia Robert a Eftimiadis Thomas. Družstvo A 
je k 30. říjnu letošního roku na 6. místě. Družstvo B hraje 

Stolní tenis
v soutěži OP4. Nastupuje ve složení Bernard Stanislav, 
Nivnický Václav, Španihel Jaroslav, Kepák Libor, Dvořá-
ček Josef a Gold Jiří. Družstvo B je k 30. říjnu na 10. mís-
tě. Již druhou sezonu se tréninků zúčastňují 3 žáci - Des 
Lukáš, Kepák Filip a Gold Ondřej. Tréninky registrova-
ných hráčů se konají ve středu, zájemci z řad rekreačních 
hráčů se scházejí v pátek v Kulturním domě, kde máme 
vytvořeny dobré podmínky pro tuto sportovní činnost.
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Posilovna

Ze života zájmových skupin

Vážení spoluobčané,
rok 2018 byl plný příprav na oslavu 30. výročí zalo-

žení říčanské posilovny. Oslava proběhla 10. 11. a byla 
rozdělena na dvě části, sportovní a společenskou. Ráno 
proběhl přebor posilovny v silovém čtyřboji, který sestá-
val z disciplín: výtahy na hrazdě, bench press, předno-
žování na hrazdě a dřepy s činkou. Zúčastnilo se celkem 
15 borců a všichni se “vybičovali” k výborným výkonům. 
I přes skvělé výkony všech, se vítězem stal Robin Honzák; 
druhý skončil Matěj Stojan a třetí místo vybojoval nestor 
místního posilování Jiří Černý. Slavnostní vyhlášení vý-
sledků proběhlo večer na “Sportovně společenském večeru 
v rytmu rocku”, který se konal v Kulturním domě. K tan-
ci a poslechu hrál DJ David Polanský, sportovní exhibice 
zajistili český reprezentant Jakub Hlaváč v mrtvém tahu 
a Michal Krška a Robin Honzák v boxu a bojových spor-
tech. Nechybělo ani utkání v přetahování lana a překvapení 
v podobě tanečního vystoupení tria z řad cvičenců.

V letošním roce zájem o vstup do posilovny nepolevil 
a k dnešnímu dni je již vydáno 227 přístupových karet. 
Je nutné doplnit, že aktivních, tj. aktuálně zaplacených, 
je zhruba polovina. Těší nás zájem o cvičení, zejména ze 
strany mládeže a ještě více ze strany seniorů. Motivací pro 
mladé cvičence je jistě i skupinka žen v nejlepších letech, 
které cvičí pravidelně již rok a půl.    

Stále se snažíme posilovnu modernizovat, naposledy 
nákupem nového cyklotrenažéru, olympijské činky, či 
svépomocí vyrobené lavičky, za kterou děkujeme Petru 
Foralovi. Rovněž bych chtěl touto cestou poděkovat fi rmě 
Fontana R, s.r.o. za fi nanční dar a zejména vedení obce za 
stálou podporu.  

Přeji pevné zdraví a radost z pohybu.

Vedoucí posilovny
 Vladislav “Čert” Vaverka
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Ze života zájmových skupin

MAŽORETKY PUSINKY ŘÍČANY
Vážení čtenáři říčanského Klepeta, vážení příznivci 

našeho elegantního sportu.
Dovolujeme si i v letošním roce vás pozdravit a infor-

movat vás o chodu našeho zájmového kroužku. Rozhodla 
jsem se, že vás nebudeme zahlcovat našimi úspěchy či 
neúspěchy, ale napíši článek o našem sportu tak, jak to od 
srdce cítím.

Jak již všichni víte, mažoretky v Říčanech vznikly 
před mnoha lety, pod mým vedením. Mým cílem bylo 
a je. vést kroužek tak, aby členky našich skupin byly spo-
kojené, aby kroužek navštěvovaly rády a koneckonců, 
aby byly na mezinárodních i pohárových soutěžích kon-
kurenceschopné. Nejvyšší přidanou hodnotou potom je 
to, že se něčím zabývají, mají zájem a krásné vzpomínky. 
I když nutno podotknout, že tisíc lidí = tisíc názorů, a ni-
kdy se nelze zavděčit všem. Velice mě těší a mám radost, 
že „dobří holubi se vracejí“. I přesto, že jsem si již před 
lety myslela, že nejstarší skupina Pusinky 1 skončí, že se 
děvčata rozprchnou takzvaně do světa /na vysoké školy, 
do práce, mnohé se provdají a začínají zakládat rodiny, 
či stavět domy/, tak se mnohé vrací, a to nejen jako naše 
aktivní členky, ale i jako kamarádi a přátelé se svými part-
nery. Většina z nás, které se známe od založení našeho 
souboru /2005/, se k sobě chováme jako v rodině. Navště-
vujeme se, pomáháme si a až mě k slzám dojímá, když 
některé již dospělé ženy, které jsem donedávna vnímala 
jako „malé holčičky“, za mnou přijedou domů, jen tak 
na kávu a podívat se, jak se mně a mé rodině daří. Nebo 
jak moc milé je, když v létě najdu ve schránce pohlednici 
z dovolené nebo studijního pobytu. Tohle jsou ty okamži-

ky, kdy si říkám, ano má smysl vést zájmový kroužek, 
který celá léta funguje bez jakéhokoliv fi nančního ohod-
nocení všech participujících osob. Ty okamžiky zůstávají 
v duši těch malých, teď již velkých ratolestí.
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Ale krátce k našemu sportu. Bohužel i nás dnešní doba 
vede a táhne k tomu, že na děvčata klademe čím dál vyšší ná-
roky. Mažoretky jsou dnes zcela plnohodnotným odvětvím 
sportu. Mnoho lidí si mažoretky spojuje pouze s dechovou 
hudbou, ale dávno již tomu tak není. Náš sport se rozděluje 
na dvě odvětví, a to na twirling a klasickou mažoretku. Twi-
rling je spojení tance a neustálé točení hůlky. Zapojeny jsou 
prvky gymnastiky a baletu. Klasická mažoretka je složena 
z vícero oblastí. Nejen že mažoretková skupina pochoduje 
s dechovou kapelou a je vznešeným doplněním společen-
ských akcí, ale také tančí na moderní hudbu, kde je práce 
s hůlkou náročnější a choreografi e pestřejší.

Není jednoduché udržet skupinu štěbetajících holčiček 
na vrcholu a s dobrými výsledky. Ale já i moje trenérky, kte-
ré, dovolím si říct, jsem si odchovala, děláme co je v našich 
silách. Všechny naše trenérky se pravidelně školí, a to nejen 
v oblasti týkající se mažoretkového sportu, ale zabýváme 
se například i sportovní přípravou dětí, kdy se vzděláváme 
na Univerzitě Karlově. Děvčata, která trénují v rozdělení do 
4 věkových skupin, se potom snažíme posouvat dopře-
du nejen dílčími tréninky, ale také semináři s vrcholovými 
twirlery, mezi které v ČR patří Veronika Kadlecová, Tereza 
Rejlová nebo Lenka Klepalová /roz. Doleželová/. Trenérky 
se jezdí v oblasti twirlingu školit i k zahraničním lektorům 
z USA, Anglie, Francie a dalším … Mezi poslední školení 
patřil seminář s twirlery významných jmen, jako jsou Tiho-
mir Bendelja, Pieter Hazeu a Pascal Dumas.

Moje know-how nejvíce vystihuje citát „Vytrvat, to je 
těžké umění sebekázně a dřiny dostupné každému“. Proto, 
máte-li doma malou treperendu, která má ráda hudbu, tanec 
a pohyb, přijďte se podívat na náš trénink, a pokud se vám 
bude líbit, přijímáme nové členy po celý rok. Na náš trénink se 
můžete přijít podívat každý čtvrtek v čase od 16:30 do 19 hod.

Děkuji všem našim sponzorům, děkuji obci Říčany 
i okolním obcím za podporu našeho kroužku. Děkuji všem 
rodičům a mažoretkám za to, že jsem se mohla za ta léta 
tolik naučit (a že mi mnozí dali tvrdou školu života), a děkuji 

také všem našim trenérkám za jejich píli. Ale nejvíce děkuji 
především své rodině za to, že mě podporuje v činnosti, kte-
rou mám ráda, i když mi mnohdy bere tolik času a energie. 
Protože ta energie se vždy promění v něco pozitivního, co je 
za námi vidět a předáváme to dál.

Všem čtenářům přeji klidné a pohádkové Vánoce strá-
vené v kruhu rodinném, nejlépe bez podpory internetu a so-
ciálních sítí, které nám v dnešní zrychlené době berou tolik 
soukromí a rodinného klidu. Všem přeji především pevné 
zdraví, které je ze všeho nejcennější a mnoho úsměvů na 
vašich tvářích v roce 2019 …

„Nejkrásnější na světě nejsou věci, ale okamžiky a udá-
losti.“

za mažoretky Pusinky Ivana Bergmanová /roz. Ond-
rovičová/

Více fotografi í a videa můžete najít na našem webu 
www.mazoretkypusinky.webnode.cz
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SK M-AEROBIK ACADEMY
Zdravíme všechny příznivce spor-

tu, především aerobiku. Touto ces-
tou bychom se s vámi rádi podělili 
o novinky a události, které se v našem 
sportovním klubu udály za rok 2018. 
Nejprve ale pár slov pro ty z vás, kteří 
nás ještě neznáte. 

Sportovní klub SK M-Aerobik 
Academy vznikl v roce 2010 za 
účelem vést a vychovávat děti k ak-
tivnímu sportu. Aerobik je nejenom 
výbornou průpravou pro nespočet 
dalších sportů, zlepšuje také pohybo-
vé dovednosti, koordinaci, rytmiku, 
fl exibilitu a fyzickou kondici. Náš 
klub navštěvují děti již od 4 let, kdy 
se učí základům komerčního aerobi-
ku, gymnastiky a rytmiky. Postupně 
pak přechází do sportovního aerobi-
ku nebo fi tness týmů. Naše svěřence 
připravujeme na soutěže pořádané 
Českým svazem aerobiku a fi tness 

FISAF.cz, na soutěže Žij Pohybem a 
Aerobic Tour. Děti trénují 2x-4x týd-
ně dle věku a výkonnosti. Kromě vý-
chovy dětí ke sportu pořádáme také 
sportovní akce, výlety a soustředění. 
Nabízíme možnost doprovodného 
programu na plesy, fi remní a spor-
tovní večírky, či akce pro děti. Náš 
klub má v současnosti přibližně 60 
členů z řad dětí, mládeže i dospělých. 
Většina z nich se pravidelně účastní 
celostátních soutěží a umísťuje se na 
medailových pozicích. Závodní ae-
robik není jedinou činností našeho 
klubu. Téměř každý den vedeme také 
komerční lekce pro veřejnost, kde je 
výběr z nabídky tanečních i posilova-
cích lekcí. Všechny tréninky i lekce 
pro veřejnost probíhají v sálech Kul-
turního domu v Říčanech, za což moc 
děkujeme obci Říčany.

Za 8 let své existence klub pro-

šel obrovským vývojem, za poslední 
dva roky se nám opravdu skvěle daří 
a míříme stále výš. S každým novým 
rokem se navyšuje počet spokojených 
dětí, které učíme milovat sport a zdra-
vý pohyb. V roce 2018 jsme na zá-
vodní plochu připravili celkem 8 zá-
vodních skupin v různých věkových 
kategoriích a několik sestav sportov-
ního aerobiku jednotlivců/párů/týmů.

Začínající fi tness step tým (6-7 let) 
ve složení Melánie Karásková, Sofi e 
Nazadová, Ema Zahradníková, Eliška 
Zobačová, Monika Chlachulová, Ro-
zálie Stavinohová, Ondřej Stavinoha, 
Nikola Kýšková a Karolína Goldová 
se v letošní sezoně seznamoval se 
závodní plochou. Děti nás ale pře-
kvapily krásnými výsledky. Pyšnit se 
mohou zlatými medailemi ze všech 
koutů republiky, v takto nízkém věku 
se dokonce staly mistry ligy Žij pohy-
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bem 2018. Přejeme jim mnoho štěstí 
a úspěchů i do nové sezony.

Fitness tým ve složení Nela Barto-
níková, Julie Cardová, Jolana Kreid-
lová, Amálie Stavinohová, Anna Ho-
tárková, Anna Matoušková a Valerie 
Klímová se letos poprvé objevil v ka-
tegorii 8-10 let, která je známá obrov-
skou konkurencí (15 a více skvělých 
týmů z celé ČR). Holčičky v této kate-
gorii sice byly nejmladší, ale nevedly 
si vůbec špatně, na několika závodech 
dokonce dosáhly až na stupínky nej-
vyšší. Za zmínku stojí například krás-
né 3. místo ze závodu FISAF v Praze z 
celkového počtu 18 týmů.

Dalším fi tness týmem, který by-
chom vám chtěli představit, je tým 
(8-10 let) ve složení Michaela Gab-
rišová, Anna Lahodová, Lenka Ma-
řáková, Nela Kýšková, Stella Na-
vrátilová, Julie Smejkalová a Denisa 
Vedralová. Nápaditá choreografi e 
s námětem Cesta kolem světa se 
může pochlubit krásným 1. místem 
ze soutěže Aerobic Cup Kyjov, nebo 
například 3. místem ze závodu Žij 
Pohybem v Praze a Aerobic Tour 
v Hodoníně.

Třetím týmem v kategorii step byl 
tým s názvem Brazilky ve složení 
Agáta Ziegelbauer, Vanda Oujezdská, 
Nikola Kozlíčková, Jolana Kadle-
cová a Kristýna Frimlová. Holčičky 
teprve začínaly se závoděním, takže 
cestování za závody po celé ČR pro 
ně bylo novinkou. Popraly se s tím 
ale krásně a pochlubit se mohou na-
příklad 2. místem ze soutěže Aerobic 
Cup Kyjov, nebo krásným 2. místem 
z FISAF závodu v Lounech a v Praze.

V kategorii fi tness 11-13 let letos 
startoval tým s rockovým námětem 
ve složení Kristýna Bromová, Rozá-
lie Drápalová, Alice Gálová, Natálie 
Chybová, Tereza Jobánková, Melanie 
Klímová a Liliana Vojtková. Děvča-
ta už mají se závoděním větší zkuše-
nosti a zaslouží obrovskou pochvalu, 
neboť v konkurenci mnoha klubů ze 
všech koutů republiky téměř vždy 
vybojovala medaile. Za zmínku stojí 
například 3. místo ze závodů FISAF 
v Praze a v Lounech nebo 2. místo ze 

závodů Žij Pohybem v Praze.
Přesouváme se do kategorie fi t-

ness step 14-16 let, kde nás v letoš-
ním roce reprezentovaly dokonce dva 
týmy. První tým ve složení Michaela 
Chybová, Aneta Bradová, Vendula 
Sobotková, Adéla Kadlecová, Valé-
rie Tlustošová a Lucie Svobodová 
se může pochlubit stříbrnou medailí 
z celorepublikových závodů FISAF.
cz. Druhý juniorský tým ve složení 
David Pelikán, Natálie Neklapilová, 
Tereza Gabrišová, Michaela Chybo-
vá, Tereza Mašková, Michaela Foj-
tová a Aneta Žilková letos startoval 
v nejvyšší výkonnostní třídě, kde bo-
joval proti nejlepším týmům z celé-
ho světa. V této obrovské konkurenci 
skončili na Kladenských závodech na 
pěkném 8. místě. V Kyjově tento tým 
vybojoval krásné 3. místo. Bohužel 
nás po zbytek sezony trápily nemoci 
a zranění, proto doufáme, že sezonu 
2019 si užijeme celou ve zdraví.

Dospělý fi tness step tým ve slo-
žení Michaela Brychtová, Michaela 
Betlachová, Linda Kopencová, Na-
tálie Neklapilová a Lucie Pokorná 
letos také přijal výzvu v podobě po-
stupu do nejvyšší výkonnostní třídy, 
kde bojoval proti několikanásobným 
mistrům Evropy i světa. Velký úspěch 
nás potkal v severočeských Semilech, 
odkud jsme si přivezli velmi cenné 
bronzové medaile. Velký úspěch ten-
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to tým zaznamenal i na soutěžích Žij 
pohybem, kde si třikrát po sobě vy-
bojoval stupínek stříbrný. Ze soutěže 
Aerobic Cup Kyjov tento tým odjíž-
děl se zlatem na krku. Tento úspěšný 
tým v letošní sezoně ukončil svou 
aerobikovou kariéru a téměř všechny 
členky tohoto týmu se přesunuly na 
post trenérů. Děvčatům přejeme hod-
ně trenérských, studijních i pracov-
ních úspěchů.

Za zmínku stojí i úspěšní závod-
níci v prestižní kategorii sportovní 
aerobik, kde nás letos reprezentova-
li Alice Gálová, Denisa Vedralová, 
Nela Bartoníková, David Pelikán, 
Julie Smejkalová a Stella Navráti-
lová. V obrovské konkurenci 40-50 
závodníků v kategorii se umísťují 
v první patnáctce, někteří i na medai-
lových pozicích. Každým závodem se 
zlepšují, proto i oni zaslouží velkou 
pochvalu.

Jsme moc šťastní, že jsou naši 
svěřenci úspěšní v konkurenci, kterou 
závodní aerobik v České republice 
představuje. Za pouhé čtyři roky, kdy 
se pohybujeme v nejprestižnější sou-
těži FISAF.cz, jsme se stali jedním 
z nejúspěšnějších aerobikových klu-
bů na Moravě i přesto, že funguje-
me na vesnici. Ale co je hlavní, tento 
sport děti baví a dělají ho s radostí. To 
je to, co nás jako trenéry nejvíc těší. 
Na naše svěřence jsme neskutečně 
pyšní. V sezoně 2019 chystáme mno-
ho změn a novinek, už teď se těšíme 
na další společné zážitky. 

Na závěr bychom chtěli podě-
kovat všem trenérům, rodičům, ka-
marádům, příznivcům našeho klubu 
a v neposlední řadě také obci Říčany. 
Děkujeme za váš čas, důvěru a obrov-
skou podporu, která se každým ro-
kem zvyšuje. Tohle všechno nás žene 
dál a utvrzuje nás to v tom, že to, co 

děláme, má opravdu smysl. Sportovní 
klub SK M-Aerobik Academy všem 
přeje příjemné prožití vánočních 
svátků a mnoho úspěchů do nového 
roku.

Za SK M-Aerobik Academy,
Michaela Brychtová 
a Martina Cihlářová

MLADÍ HASIČI 
Od doby, kdy jsem do Klepeta psal 

poslední článek o činnosti mladých ha-
sičů, uplynula už nějaká doba. Proto se 
pokusím navázat tam, kde jsem minule 
přestal. 

Zimní měsíce 2017/2018 jsme vy-
užili k teoretické přípravě, vázání uzlů 
a promítání instruktážních fi lmů. Děti 
si také měly možnost vyzkoušet tísňo-
vé volání, používání vysílaček a dýcha-
cí techniku. V garáži hasičské zbrojnice 
jsme trénovali přípravu základny pro 
požární útok, spojování hadic, savic 
a šplh. V měsících listopad – únor jsme 
měli 1x za 14 dní k dispozici sál Kul-
turního domu, kde jsme kromě cvičení 
a pořadové přípravy hráli míčové a jiné 
hry.  Využili jsme i sněhové nadílky 
k vyřádění dětí na bobech, saních a ji-
ných prostředcích.

Od měsíce března jsme začali 
s přípravami na letní soutěže. Příprava 
probíhala na prostranství po bývalém 
lihovaru. Kromě příprav hrajeme také 
různé hry, např. baseball, vybíjenou, 
atd.

5. května 2018 jsme se zúčastni-

li 1. kola hry Plamen, které se konalo 
v Újezdě u Rosic. Soutěžilo se v disci-
plínách: Požární útok a štafeta 4x60m. 
Dařilo se nám trochu méně než vloni. 
Družstvo starších žáků se umístilo na 
9. místě, družstvo mladších žáků na 
místě 7. 

19. května proběhlo v Přísnoticích 
okresní kolo hry PLAMEN. Soutěžilo 
se v disciplínách: mladší žáci – požár-
ní útok, štafeta 4 x 60m a štafeta po-
žárních dvojic, starší žáci kromě výše 
zmíněných disciplín ještě útok CTIF 
a štafeta CTIF (CTIF – mezinárodní 
soutěžní řád). Na této soutěži se umís-
tilo družstvo starších žáků na 13. místě.

Okresní kolo soutěže dorostu pro 
okres Brno – venkov se konalo v Hru-
šovanech u Brna dne 26. května. Soutěž 
proběhla v disciplínách: test PO, běh na 
100m překážek a dvojboj. V celkovém 
hodnocení skončili naši soutěžící takto:

Dorostenky starší: Petra Lánská – 2. 
místo. Daniela Slámová - 1. místo.

Dorostenci střední: Jiří Oroš- 4. 
místo

Dorostenci starší: Jakub Hlaváč – 2. 
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místo, Petr Sláma – 4. místo, Martin Jež 
- 5. místo.

V rámci LIGY Mládeže jsme se zú-
častnili soutěže v Zastávce u Brna, kde 
se naše družstvo starších žáků umístilo 
na pěkném 3. místě.

17. června 2018 se v Brně na VUT 
konalo krajské kolo soutěže doros-
tu. Disciplíny byly stejné jako v kole 
okresním. Naši dorostenci se umístili 
následovně:

Jakub Hlaváč – 4. místo, Dani-
eli Slámová 9. místo, Petra Lánská 
10. místo. 

Završením školního roku byl tzv. 
Branný den. Nejprve proběhl orientační 
běh. Jednotlivé kontroly hledali starší 
žáci pomocí azimutů, mladší podle otá-
zek a určení směru. V průběhu této čin-
nosti se museli z každé kontroly hlásit 
pomocí vysílaček. Sestavena byla jedna 
hlídka starších a jedna hlídka mladších 
žáků. Na cílovém místě byla připravena 
soutěžní stanoviště: slalom v žebříku, 
stříkání džberovkou na plechovky, srá-
žení kuželek hadicí a vázání uzlů, ur-
čování topografi ckých značek + značek 
PO a poznej co to je (věcné prostředky 
PO). Disciplíny byly pro dvojice. Poté 

jsme se přesunuli na hasičku, kde pro-
běhlo vyhodnocení, malé občerstvení 
a poté už HURÁ ….. na vytoužené 
prázdniny.

Po skončení letních prázdnin se 
naše činnost opět rozběhla na plné 
obrátky, protože podzimní soutěž Zá-
vod požárnické všestrannosti byla za 
dveřmi. Tentokrát se konala 6. října 
2018 v Hostěnicích. Na trati dlouhé cca 
3 km bylo připraveno 6 stanovišť: střel-
ba ze vzduchovky, topografi e, vázání 
uzlů, zdravověda, požární příprava 
a překonání překážky po vodorovném 
laně. Reprezentovala nás pouze hlíd-
ka starších žáků, která se umístila na 
14. místě.

Na této soutěži ještě proběhlo vy-
hodnocení kronik. O naši mládežnic-
kou kroniku se nyní stará Ella Dolníč-
ková a Nela Černá. 

Nově jsme pro naše nejmenší ote-
vřeli přípravku; zde jsou děti od 3 do 
6 let. Děti se zde učí v kolektivních 
pracích nejen základní hasičské doved-
nosti, ale také zdravovědu, topografi i, 
vázání uzlů, poznávání hasebních pro-
středků a práci s hasičským vybavením.

V současné době se připravuje pl-

nění odznaků odbornosti a je vyhlášen 
další ročník soutěže PO očima dětí. 
Naši činnost lze sledovat na nástěnce, 
kterou jsme dostali přidělenou od obce 
Říčany a je umístěna u autobusové 
zastávky směr Domašov, a na webo-
vých stránkách: www.hasiciricany.
webnode.cz 

Kolektiv mladých hasičů nyní čítá 
21 žáků, 6 přípravky, 3 dorostence 
a 2 dorostenky. 

Pokud by někteří mládežníci měli 
zájem posílit naše řady, jsou srdečně 
zváni. Sraz na schůzky je každé úterý 
(ve školním roce) v 16:30 hod u hasič-
ky.

Děkujeme všem, kteří nás podporují 
ať už fi nančně, nebo věcně.

Jakub Novák – vedoucí kolektivu

SDH ŘÍČANY
Vážení spoluobčané,
Je mi milou povinností opět po 

roce zhodnotit práci dobrovolných ha-
sičů a zásahové jednotky obce Říčany. 
Nejdříve si dovolím ve stručnosti shr-
nout činnost dobrovolných hasičů.

Jako každým rokem začínáme 
hodnotící valnou hromadou za přede-
šlý rok, poté navazujeme na spolupo-
řádání Obecního plesu ve spoluprácí 
s obcí Říčany. V únoru jsme začali 
s přípravami oslav 130 let od vzni-

ku dobrovolných hasičů v naší obci. 
Oslavy jsme tentokrát naplánovali 
jen v malém rozmezí a spojili jsme je 
s Memoriálem pana Josefa Pavlíčka. 
Při těchto oslavách bylo předáno oce-
nění členům za jejich dobrovolnou 
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práci pro hasiče. Náš sbor se řadí v 
obci mezi spolky, které se snaží udržet 
při životě společenské dění a samo-
zřejmě se snažíme o výchovu mladé 
generace. Abychom je získávali, po-
řádáme pro ně společně s Říčanskými 
dobrovolníky několik akcí. Patří sem 
Říčanský Soptík, kde je pro děti při-
pravena upravená trať, aby se i ti nej-
menší mohli alespoň na jedno odpo-
ledne stát hasiči, jak se patří. Dále zde 
mají jedinečnou možnost prohlédnout 
si hasičskou techniku a vše si i nále-
žitě osahat. Na závěr ale přichází to 
nejlepší, kde jsou všechny děti za své 
výkony náležitě odměněny. V letoš-
ním roce jsme společně s Říčanskými 
dobrovolníky pořádali i den otevře-
ných dveří pro Základní školu Říčany. 
V dubnu jsme zabezpečovali průjezd 
obcí Říčany a městysem Ostrovačice 
při cyklistickém závodě Velká Bíteš – 
Brno.  Poslední červnový víkend jsme, 
opět společně s Říčanskými dobrovol-
níky, zajistili občerstvení při oslavách 
100. výročí založení republiky, které 
se uskutečnily na Marečkově louce. 
V období prázdnin je více méně kli-
dové období, které končí pořádáním 
zátěžové soutěže jednotlivců v disci-
plínách TFA. Při této soutěži si jed-
notliví dospělí hasiči vyzkouší, jak si 
sáhnout až na dno svých sil. Tato sou-
těž je z pohledu laika nenáročná, ale 
ve skutečnosti je velice vyčerpávající. 
Každý soutěžící má na sobě výzbroj 
a výstroj; předepsané oblečení, obuv 
a dýchací přístroj. Jeho hmotnost se 
tím zvýší téměř o čtyřicet kilogramů 
a takto plní jednotlivé úkoly na trati 
dlouhé 200 metrů.

 Při letošním ročníku se našlo ně-
kolik zájemců z řad občanů, kteří si 
tuto trať chtěli vyzkoušet. Po ukon-

čení konstatovali, že splnit jednotlivé 
úkoly v co nejkratším čase, je oprav-
du náročné. Další akcí pro děti bylo 
odpoledne plné her a soutěží, které 
opět pořádali Říčanští dobrovolníci 
a my jsme společně s dobrovolnými 
hasiči ze Zastávky a Brna - Komína 
přispěli ukázkami z práce záchranářů 
a výstavou techniky. Řízením dopra-
vy jsme vypomohli při lampiónovém 
průvodu a krojovaných hodech. 

  Na začátku jsem se zmínil i o zá-
sahové jednotce obce. Jednotka je 
v naší obci zařazena do katego-
rie JPO III/1. Kategorie JPO III/1 
znamená, že zajišťujeme 365 dní 
v roce, 24 hodin denně, výjezd jedno-
ho vozidla do 10 minut od vyhlášení 
poplachu. Další vozidla vyjíždí dle 
potřeby operačního střediska Hasič-
ského záchranného sboru ČR opět 
v této časově stanovené době. Zása-
hová jednotka má 19 členů, kteří jsou 
o výjezdu vyrozuměni SMS zprávou 
a následným vyzváněním telefonu. 
V letošním roce evidujeme od 1. led-
na do 31. října celkem 98 výjezdů. 
K požárům jsme vyjížděli 9x, 1x se 
jednalo o taktické cvičení ve fi rmě 
JEREX,a.s., k planému poplachu 
jsme vyjeli 1x, na technickou pomoc, 
což je čerpání vody, odstranění popa-
daných stromů, likvidace bodavého 
hmyzu apod., jsme vyjížděli celkem 
7x. Jednou jsme zasahovali v katastru 
města Rosice u železniční dopravní 
nehody (při poryvech větru) společ-
ně s profesionálními hasiči z Rosic 
a Železniční a dopravní cesty. Ostat-
ní výjezdy se uskutečnily bez vyhlá-
šení poplachu. Jednalo se o dovoz 
vody obyvatelstvu a obcím, a zajiš-
tění vody pro zvířata v Zemědělském 
družstvu Domašov. Dovoz vody byl 
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v 79 případech. V rámci výcviku jed-
notky jsme po dohodě se společnos-
tí GenAgro Říčany, a.s., která nám 
propůjčila budovu v CAMPU Tranzit 
v Ostrovačicích, uskutečnili společně 
s Českým červeným křížem cviče-
ní záchrany osob z hořícího objektu. 
Další spolupráci jsme s ČČK usku-
tečnili v říjnu v naší obci, kde ten-
tokrát tématem byla hromadná sráž-
ka cyklistů při cyklistickém závodě. 
Tímto cvičením si členové zásahové 
jednotky zdokonalují znalosti první 
pomoci, a naopak dobrovolníci z řad 
ČČK mohli částečně okusit i hasič-
skou tématiku. V době konání závodů 
silničních motocyklů VC ČR Grand 

Prix jsme již tradičně zajišťovali asi-
stenční službu v areálu Campu Tran-
zit v Ostrovačicích. Letošní rok byl 
oproti předchozím velice klidný. Za-
sahovali jsme pouze jednou u lehké 
popáleniny, která nevyžadovala další 
lékařské ošetření. V rámci odborné 
přípravy absolvovali velitelé družstev 
jednodenní kurz ve školícím a výcvi-
kovém zařízení v Tišnově. 

  Aby byla jednotka vůbec schopná 
zasahovat, má k dispozici tři vozidla. 
Všichni členové této jednotky mají 
patřičné osobní ochranné prostředky 
a jsou zdravotně způsobilí tuto čin-
nost vykonávat.  

  Závěrem mi dovolte, jménem 

svým a jménem velitele jednotky, po-
děkovat všem členům za jejich profe-
sionální přístup k výkonu této činnos-
ti. Poděkovat chci i ostatním řadovým 
členům sboru za celoroční pomoc 
nejen na našich akcích. Poděkování 
patří také všem sponzorům, kteří dob-
rovolné hasiče podporují, Říčanským 
dobrovolníkům za spolupráci, a dále 
obci Říčany za poskytování zázemí 
pro práci jednotky a sboru.

Vám ostatním přeji krásné vánoce 
a šťastný nový rok 2019.

Sláma Karel
starosta SDH Říčany u Brna

KLUB DŮCHODCŮ
Vážení spoluobčané a příznivci,
 opět po roce Vás ráda seznámím 

s činností Klubu důchodců.
Začátek tohoto roku jsme zaháji-

li přednáškou o sociálních službách 
a pomoci seniorům, které se zúčastnil 
i pan starosta naší obce, ing. Jan Stu-
dený. Přednášku vedla paní Iva Ďás-
ková s přispěním pečovatelky paní 
Laďky Dubové.

Zimní období jsme uzavřeli výroč-
ní schůzí a kurzem trénování paměti.

Před Velikonocemi jsme na koupa-
lišti uspořádali soutěž pro děti „O Ve-
likonoční vajíčko“. Všechna soutěžní 
stanoviště vymyslela a zrealizovala 
naše členka, paní Hana Chmelová. Na 
závěr byli všichni pohoštěni teplým 
nápojem a koláči, které na tuto akci 
napekly naše seniorky.

Jako vždy pořádáme oslavy MDŽ, 
letos to bylo v sále Kulturního domu. 
K veselé náladě přispěla kapela Rozé-
nek.

Druhým rokem jsme jeli na pro-
dejní výstavu Floria Kroměříž; o tento 
zájezd byl zájem opravdu velký.

Jak jistě víte, pořádáme také po-
znávací zájezdy po České republice. 
Letos to bylo do Punkevních jeskyní, 
Senetářova s návštěvou muzea perle-
ťářství a tradičního bydlení a kostela, 
zakončený prohlídkou jeskyní Vý-

pustek. Na další zájezd jsme se jeli 
podívat do Pekla v Čertovině a do 
prodejny vánočních ozdob v Dolním 
Bradle. Dále na zámek Žleby s přileh-
lým parkem a oborou, kde jsou také 
bílí jeleni. V tomto roce jsme dvakrát 
navštívili Thermal Corvinus ve Veľ-
kém Mederu.

I letos proběhla oslava Dne senio-
rů opět u zahrádkářů a k dobré náladě 
nám také hráli zahrádkáři.

Poté následovalo setkání seniorů 
Mikroregionu Kahan, které bylo ve 
Zbýšově.

Nemohu opomenout návštěvu di-
vadla, tentokrát v dost rychlém sle-
du. V listopadu Čarodějky ze Salemu 
a začátkem prosince muzikál Noc 
na Karlštejně. Stejně jako předchozí 
roky, jsme i letošní rok zakončili ve-
čírkem v Kulturním domě s kapelou 
Kahan.

Na závěr chci poděkovat všem, 
kdo nám pomáhali realizovat naše 
akce, zejména zahrádkářům i panu 
Topinkovi.

Děkuji též zastupitelstvu naší obce 
- nejen za fi nanční podporu.

Přeji Vám klidné prožití svát-
ků vánočních a hlavně hodně zdraví 
v roce 2019.

Jana Novotná 
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ŘÍČANŠTÍ DOBROVOLNÍCI
Vážení spoluobčané, 
v krátkém shrnutí Vás seznámím 

s akcemi, které byly uspořádány ve 
spolupráci s obcí Říčany a SDH Ří-
čany.

Leden 2018
*Vycházka na Zámeček spojená s 

prvním novoročním opékáním. Tato 
akce se již stala tradicí. 

*Při pořádání Obecního plesu 
jsme vytvořili květinovou výzdobu 
stolů a přispěli dary do tomboly.

Únor 2018
Karneval s Kamarády byl plný pís-

niček, tance zpěvu a soutěží. Dětem pro 
radost bylo nafouknuto 250 balónků. 
Děti v maskách zaplnily celý Kulturní 
dům a prožily veselé odpoledne.

Březen 2018
Ve spolupráci se ZŠ byla tvořivá 

dílna na téma velikonoční dekorace.

Duben 2018 
*Na apríla se vydařila již druhá 

krásná akce Říčanský otužilec v are-
álu koupaliště. Přeplaváním rybníku 
v 12°C studené vodě byla zahájena 
plavecká sezóna. Do vody se odváži-
li společně s dospělými otužilci také 
děti. Akce se účastnili i otužilci, kteří 
se otužují pravidelně.

*Letos jsme se společně s SHD Ří-
čany přihlásili na akci Ukliďme Česko. 
Naše skupina sesbírala odpadky po 
obou stranách silnice a části lesa od Ří-
ček směrem k Říčanům až pod kopec. 

Květen 2018
První květen jsme se opět sešli 

s občany z okolních vesnic u pamět-
ního kamene na Zámečku. Sváteční 
odpoledne zpříjemnili žáci ZŠ Říča-
ny svým kulturním programem a de-
chová kapela Kahan. 

Červen 2018
*Opět zde byl Říčanský Soptík 

plný soutěží s hasičskou tématikou.

*Společně se členy hasičů jsme 
se podíleli na přípravě akce Den 
obce Říčany. Zajistili jsme pro ná-
vštěvníky bohaté občerstvení. Na 
výstavu ČSZ dodali květiny a vlastní 
výpěstky. 

*Letos poprvé se nám podařila 
akce pod názvem Den ZŠ Říčany. 
Celé dopoledne si žáci ZŠ skvěle užili 
ve společnosti hasičů, ČČK a kynolo-
gickým spolkem. Žákům bylo připra-
veno drobné občerstvení.

Srpen 2018
*Pár drobnostmi jsme podpořili 

Dětské rybářské závody.
*Členové spolku upravili okolí 

studánky U Mařenky. Vyměnili dr-
žáky na hrníčky, které byly uhnilé. 
Rozbité hrníčky pravidelně nahrazují 
novými.

Září 2018
*V krásně prosluněném svátečním 

dni 28. 9. se uskutečnil Den plný zá-
bavy. Proběhly skvělé zásahy ČČK, 
SDH z Říčan, HS Zastávky a SDH 
Brna – Komína. Odpoledne zpříjem-
nil také Kynologický spolek Ostrova-
čice ukázkou výcviku psů a Vojensko 
historický spolek c.k. Monarchie.

K vidění byla zásahová auta dál-
ničního oddělení Domašov a bylo 
možné si projet F1 závodní dráhu Ma-
sarykova okruhu na trenažéru, který 
byl zapůjčen Autodromem Brno.

* Letos jsme opět ostrovačické 
hody podpořili dary do tomboly a při-
dali květinou výzdobou do kostela. 

Říjen 2018
28. 10. 2018 jsme si připomněli 

100. výročí dne vzniku samostatného 
československého státu. Na Lihovar-
ské ulici pro dobrou náladu hrála ka-
pela Kahan a Jiří Helán. Byla zasaze-
na pamětní lípa a říčanskými ulicemi 
prošel lampiónový průvod za dopro-
vodu retro pochodů. Vyvrcholením 
byl ohňostroj za doprovodu českoslo-
venské hymny. 

*Na Zámečku byla postavena láv-
ka přes val, kterou nám nechal zhoto-
vit ředitel LČR Náměšť nad Oslavou 
Ing. Křivánek Roman.

Okolí kamene bylo členy spolku 
upraveno a bylo pořezáno dřevo.

Listopad 2018 
*Pro děti MŠ a ZŠ Říčany bylo 

uvedeno dětské představení TRO-
SEČNÍK ROBINSON. Byly přizvá-
ny i MŠ z okolních vesnic.

*Na vánoční dílničky jsme při-
chystali výrobu zipového vánočního 
stromečku a hvězdu ze dřeva.

*Před rozsvícením vánočního 
stromu byl opět instalován betlém 

Prosinec 2018
*Letošní mikulášská nadílka byla 

připravena pro děti venku v Lihovar-
ské ulici. Byly zapáleny ohně a dárky 
přivezl Mikuláš společně s čerty a an-
děly na koni.

*Pro občany při rozsvícení vánoč-
ního stromu bylo připraveno vánoční 
cukroví a pro každého drobný dárek.

*Adventní čas zpříjemnil již třetí 
ročník obnovených vánočních kon-
certů ŘÍČANSKÉ VÁNOCE.

*Závěr roku ukončil spolek silves-
trovským setkáním na Zámečku.

Podpořili nás:
Starosta obce Říčany Ing. Jan Studený
Ředitel LČR Ing. Roman Křivánek 
SDH Říčany
Pavel Friml, Říčany 
Kosíková Iveta, Říčany
Emílie Klímová, Eva Klapalová, Jit-
řenka Horáková, Říčany
Moc děkujeme.

Dovolte mi touto cestou také po-
děkovat všem 11 členům spolku. Po 
celý rok ve svém volném čase mně 
byli ochotni přispět svou prací a účas-
tí na všech akcích.

 Hana Bromová
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DIVADELNÍ SOUBOR POZPÁTKU A MALÁ SCÉNA
Dospělá sekce
Lékařské tajemství 
Premiéra 15. 4. 2018 pro veřejnost
Repríza – 18. 5. 2018 pro veřejnost

Tento rok ochotnický spolek Po-
zpátku uvedl rekordní tři premiéry. 
Všem lidem, kteří pro divadlo doslo-
va dýchají, tisíceré díky. Tento rok se 
nesl ve znamení autorské hry našeho 
kolegy Petra Pospíšilíka, který sedl za 
stůl a napsal dvouhodinovou vtipnou 
crazy komedii o zubaři a jeho život-
ních eskapádách. Hru napsal pro kon-
krétní kolegy a kamarády z divadla, 
takže naprosto typově skvěle obsadil 
všechny role. To byl jeden z rozho-
dujících a základních aspektů úspěš-
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nosti hry. Tuto hru neustále máme na 
svém repertoáru a do konce roku s ní 
hostujeme v listopadu v Ořechově u 
Brna a v Lukovanech. Též se pokusí-
me tuto obratně napsanou a neotřelou 
hru importovat do světa na divadelní 
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prkna třešťského festivalu, v březnu 
příštího roku. Co víc si tedy přát do 
dalších let? Ať zájem o divadlo u nás 
v Říčanech přetrvává, ať se dospělá 
sekce trošičku rozroste, jako ta dět-
ská, a ať vy, jako naši diváci, nám 

zachováte přízeň…třeba už 30. 12. 
se přijďte rozloučit se starým rokem 
do KD na našeho v pořadí již druhého 
silvestra. Těšíme se na vás všechny.

Kateřina Kobáňová

Malá scéna
Ferda Mravenec
Premiéra 8. 5. 2018 pro veřejnost
Repríza 10. 5. 2018 pro MŠ a ZŠ

Dětský svět je pestrý, kouzelný, 
pohádkový. Stejně jako svět divadla. 
A když se spojí dohromady děti a di-
vadlo, pak je to jedna velká radost. Dětí 
v dětském divadle bylo v loňském roce 
tolik, až jsme si museli připustit, že 
nám radost začala trochu přerůstat přes 
hlavu. Proto jsme se rozhodli k rozdě-
lení souboru na mladší a starší část. Ta 
mladší se pod vedením Katky a Kristý-
ny pustila do zpracování příběhů Fer-
dy Mravence a Brouka Pytlíka. Vždyť 
nic není odmala dětem bližší, než dění 
v trávě, společný smích a radost z pohy-
bu. Příběh jsme přizpůsobily divákům 
z mateřských škol, doplnily písničkami 
a tanečky se kterými nám po choreogra-
fi cké stránce pomohla Valentýna Drá-
palová. Díky přenádherným kostýmům 
paní Ilony Rouskové jsme měli brouč-
ky jako malované a hemžení na jevišti 
by udělalo jistě radost i panu Sekorovi. 
Nadšení herců i diváků nás vedlo k při-
hlášení představení na festival dětských 
divadel. Toho jsme se nakonec pro vytí-
ženost našich malých herců nezúčastni-
li, ale radost a nadšení v dětech zůstalo, 
a proto většina z nich pokračuje v di-
vadle dál. A to byl vždy náš cíl – trávit 
s dětmi čas smysluplně, vést je k lásce 
k divadlu a naší řeči, podporovat v nich 
radost ze společně vykonaného díla. 
Přesně tak, jak jste to chtěla i Vy, paní 
Franzová. Chybíte nám!

Kristýna Hrichová
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A je tu opět konec roku, který byl 
ve znamení oslav 100. výročí založení 
Československé republiky. Snad právě 
proto bylo po většinu roku krásné po-
časí zalité sluncem, ale tak trochu bez 
vody. 

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ
Zahrádkáři však pilně zalévali a 

tak mohli uspořádat na říčanskou pouť 
dvoudenní výstavu květin, která byla 
téměř bez růží, protože ty díky teplu 
předčasně odkvetly, přesto se v našich 
zahradách i domovech našla spousta 

jiných výpěstků. Netradiční ukázky 
keřů, zeleniny, kaktusů, bylinek.

Další akcí bylo letošní moštování 
ovoce. Úroda se vydařila a tak jsme vy-
moštovali celkem 12 670 kg. 

Také vánoční jarmark se stal sou-
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Válka knofl íků a mašlí 
Premiéra 20. 6. 2018 pro ZŠ
Repríza 23. 6. pro veřejnost

Dětské divadlo v letošním roce 
uvedlo napůl autorskou hru (uprave-
nou verzi Knofl íkové války z pera 
Luise Pergauda), kterou jsme se po-
sunuli zase o kousíček dále. Tedy naši 
herci a herečky na to samozřejmě již 
mají, ale byl to krok dopředu, v kte-
rém chceme a budeme pokračovat, 
protože je to výzva … Tedy do autor-
ských her. Této výzvy se děti zhostily 
velmi dobře a udělaly radost jak auto-

rovi, tak všem divákům. Tedy aspoň 
doufáme. Za mě jako autora a režiséra 
musím přiznat, že jsem uronil hodně 
slz z výkonu, jaký předvedly. Před-
stavení, které odehrály, bylo vždy 
plné strachu z mé strany a na druhou 
stranu plné elánu a improvizace, která 
k divadlu patří. Už proto dětské diva-
dlo pokračuje a pokračovat bude.  Po 
vzájemné dohodě budeme fungovat 
mimo dospělé divadlo pod názvem 
dětský divadelní spolek Jezynka … 
ne to tvrdé y je v pořádku, prostě se 
tak jmenujeme. 

V příštím roce se předvedeme dal-
ší zajímavou hrou. Ptáte se jakou?  No 
to je překvapení a těšíme se, že se při-
jdete podívat na naše, tedy vaše děti. 
Závěrem chci říct, že dětské divadlo 
měla jedna osoba, která tu bohužel už 
nemůže fi gurovat, opravdu moc ráda 
a díky ní i vzniklo a také pokračuje 
dál … Ptáte se, o kom mluvím? Velmi 
rád odpovím a jen díky ní fungujeme, 
je to paní Franzová.  Byla, a i přesto, 
že bohužel už není, vždy bude duší 
divadla.

Aleš Drápal
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ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ
Vážení spoluobčané,
jsem rád, že Vás můžu opět infor-

movat o činnosti naší chovatelské or-
ganizace.

Letošní rok je v chovatelských 
organizacích rokem volebním. Vol-
by probíhaly a ještě probíhají na 
všech úrovních vedení organizací. 
Nejinak tomu bylo i v naší organiza-
ci. Volby proběhly na výroční člen-
ské schůzi, konané dne 2. 3. 2018 
v motelu Kobero. Proběhly bez 
problémů a byl zvolen nový výbor 
v tomto složení: předseda - Valeš 
Rostislav, jednatel - Krejčí Vladi-
mír, pokladník - Rousek Vladimír, 
hospodář - Nováček Jiří, registrátor 
- Škvařil Vladimír. Na kandidáta do 
Oblastního výboru pro Brno a Br-
no-venkov byl členskou schůzí na-
vržen Valeš Rostislav. Na Oblastní 
konferenci byl zvolen předsedou 

Oblastního výboru Brno a jmeno-
ván členem rady Jihomoravského 
krajského sdružení chovatelů za ob-
last Brno a Brno - venkov.

Od posledního našeho příspěv-
ku uběhlo už hodně času a proběhlo 
mnoho chovatelských akcí, kterých 
se naši chovatelé se svými svěřenci 
zúčastnili. Navštěvovali jsme a vy-
stavovali svoje odchovance na výsta-
vách všech možných velikostí a to jak 
významem, tak i počtem vystavených 
zvířat. Naši chovatelé se prezentu-
jí velice úspěšně nejen na výstavách 
místních, takzvaně obecních, ale 
i na výstavách okresních, krajských 
a národních. Někteří najdou odvahu 
se se svými kvalitními odchovy zajet 
prezentovat na výstavy do zahraničí, 
kde velice úspěšně reprezentují naši 
místní organizaci a tím i naši vesnici 
a v neposlední řadě i republiku. Ne-

smím zapomenout na výstavy speci-
ální-klubové. Jedná se o výstavy pro 
chovatele s největší prestiží, na těchto 
výstavách se sejdou zvířata jedno-
ho plemene z celé republiky. Tam se 
vyhodnotí nejlepší z nejlepších a ten 
získá titul ŠAMPION nebo MISTR 
ČR. Přitom výstavní činnost není pro 
chovatele zrovna levná záležitost, za 
každé vystavené zvíře chovatel platí 
takzvané klecné, které se pohybuje 
podle významu výstavy od 25,- ko-
run až třeba po 4 eura. Je potřeba 
také započítat cestování, které není 
také levné. Se zvířaty nacestujeme 
stovky kilometrů. To všechno nám 
ale kompenzuje dobrý pocit, když se 
umístíme na vyhrávajících místech 
a když dobře prodáme naše zvířata do 
dalších chovů (a že jich není málo), 
což dokazuje zpětně kvalitu našich 
chovů.

Ze života zájmových skupin

částí akcí, které pořádají zahrádkáři s 
podporou obce. Jednalo se již o čtvrtý 
ročník, mohli jste se setkat se spoustou 
řemeslných prací šikovných ručiček 
nejen dospělých, ale také dětí ze ZŠ. 
Akci doprovázely dílničky, kde si „po-

hráli“ nejen děti, ale i dospělí. Vánoční 
vystoupení obdivovali všichni účastníci 
– nejen prodejci, ale hlavně návštěvní-
ci.

Připomínáme také, že jsme v Jm 
kraji jediná zahrádkářská organizace, 

která spolupracuje s místními chovateli.
Krásné a pohodové Vánoce, v 

novém roce jen samé radosti, štěstí, 
zdraví vinšujeme všem.

Ing. Karel Neužil, předseda
Renáta Žilková, členka výboru
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LETOPISECKÝ SPOLEK
Zřízení obecních kronik bylo zá-

konem nařízeno v roce 1920.  Prvním 
kronikářem v Říčanech byl František 
Mareček narozený 1870, obecní ta-
jemník a pokladník. Data shromaž-
ďoval, zaznamenal události v Říča-
nech za I. Světové války a navazoval 

na knihu pátera Pokorného Říčany na 
Moravě. V roce 1930 se vzdal svého 
místa. V roce 1933 byla zvolena obec-
ní kronikářkou Františka Polanská na-
rozená 1913. Po absolvování obchodní 
akademie zastávala funkci tajemnice a 
pokladní. Kroniku psala do roku 1938. 

První akcí v letošním roce bylo 
uspořádání 6. ročníku stolního hod-
nocení králíků. Tato oblíbená šou se 
opět uskutečnila v salonku motelu 
„KOBERO“ pod taktovkou pana Petra 
Kokojana k úplné spokojenosti všech 
zúčastněných návštěvníků. Zájem 
o tuto akci podpořil naši organizaci 
a i některé chovatele v další činnosti.

 

Již tradiční pouťovou výstavu na 
Petra a Pavla jsme letos uspořádali na 
Marečkově louce při příležitosti oslav 
100. let republiky. Díky precizně při-
pravenému celodennímu programu 
k oslavám založení republiky, přišly 
davy lidí, kteří navštívili i naši výsta-
vu a tím splnili účel této zdařilé akce.

V loňském roce skončila další 
čtyřletá série soutěžních výstav na-
šich družebních organizací - Říča-
ny, Ořechov, Ostopovice, Radostice 
a Ivančice. Toto kolo jsme vyhráli 
a putovní pohár skončil v naší orga-
nizaci. Letošní první výstava dalšího 
čtyřletého klání se konala v Ivanči-
cích. Na této výstavě jsme průběžně 
obsadili třetí místo. Předpokládám, že 

příští rok se nám bude dařit lépe.
V měsíci srpnu se konala v no-

vém výstavním areálu ZO Ivančice 
v Alexovicích už 8. oblastní výstava 
mladých králíků. Bylo vystaveno na 
120 králíků od 24 chovatelů. Počasí 
bylo hodně teplé, ale i přesto výstava 
dopadla dobře.

Následovalo pár výstav místních, 
v Ostopovicích, Radosticích a Oře-
chově. V září jsme se svými zvířaty 
pomohli uspořádat krajské dožínky, 
tentokrát v Boskovicích. 

Všeobecná Oblastní výstava drob-
ného zvířectva se konala 20. - 21. října 
opět v novém areálu v Ivančicích - 
Alexovicích. Při této výstavě se kona-
la soutěž mezi organizacemi. Ta naše, 
říčanská, skončila na třetím místě.

 V letošním roce se koná 10. a 11. 11. 
v Dánském Herningu Evropská vý-
stava drobných zvířat a z oblasti Brno 
vystavuje 9 chovatelů. Z naší organi-
zace poslal reprezentovat Českou re-
publiku, ale i Říčany, Valeš Rostislav 
své Hempšírky. Odjeli dva kohouti 
a dvě slepice. O výsledku Vás bu-
deme informovat v příštím čísle. 
Týden po Evropské výstavě jedeme 
vystavit Hempšírky na celoněmec-
kou speciální výstavu Hempšírek do 
Etelsenu.

 

Následně nás čeká národní výsta-
va ČSCHDZ v Lysé nad Labem, kde 
je opět vyhlášená soutěž mezi okre-
sy. Tuto soutěž jsme v loňském roce 
vyhráli, bude velice těžké letos toto 
vítězství obhájit. Opravdový chova-
telský svátek nás ale čeká 8. a 9. pro-
since, kdy proběhne výstava MORA-
VIA 2018 na brněnském výstavišti. 
Výstava se bude konat souběžně 
s vánočními trhy na výstavišti v pavi-
lonu „ B „. Bude vystaveno na 2 000 
králíků, 1 500 holubů, asi 1 000 kusů 
drůbeže, také morčata a exotické 
ptactvo. Bude k vidění zvláštní expo-
zice zakrslých králíků v počtu asi 500 
kusů. Na tuto výstavu je veřejnost co 
nejsrdečněji zvaná. Výstava je záro-
veň výstavou prodejní.

 
Na závěr bych velice rád podě-

koval OÚ Říčany a vedení GenAg-
ro a.s. za materiálně technické a fi -
nanční zabezpečení naší organizace 
a všem spoluobčanům za podporu. 
Bez toho bychom nemohli existo-
vat a rozdávat svými zvířaty radost 
ostatním lidem.
Za výbor ZO ČSCHDZ Říčany u Brna

předseda Valeš Rostislav

Ze života zájmových skupin

V roce 1949 se přihlásil k práci kro-
nikáře Ladislav Polanský (původním 
jménem Laifer), narozen 1908, vyuče-
ný kadeřník, sloužil u ČSD jako hrad-
lař. Doplnil kroniku o válečné události 
a pokračoval do roku 1951. V květnu 
1961 byl pověřen vedením kroniky 
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RÁČATA
Ráčata jsou klub pro maminky s dětmi. V naší obci je 

provozovaný již několik let a je určený pro děti 0–6 let 
v doprovodu rodičů. Funguje jako hernička, kde si děti po-
hrají, maminky si vzájemně popovídají a společně se svými 
dětmi stráví volný čas hrou.  

Ráčata sídlí v prostorách klubovny na Marečkově lou-
ce, otevřeno je pravidelně v úterý a ve čtvrtek dopoledne 
od 9.30 do 11 hodin pro menší děti, ve čtvrtek odpoledne 
od 16 do 18 hodin pro větší děti. Vstupné je 10 Kč. Letos 
byl pro velký zájem provoz i během letních prázdnin. 

V současné době máme 55 členů (myšleno počet mami-
nek a tatínků). Pro vstup do klubu Ráčata není potřeba žád-
ná registrace. Přijďte se za námi podívat. Těšíme se na vás!

Najdete nás i na Facebooku, a to pod skupinou Ráčata.

Vlastimil Kokojan, kožešník, narozen 
1928. Období let 1952 – 1960 mělo 
být zpracováno retrospektivně, ale 
nedochovalo se. Kronika je psaná na 
stroji a končí rokem 1962. Další kniha 
je od roku 1987 do roku 1990 a psal ji 
Gustav Valeš. Od roku 1996 byla kro-
nikářkou Ludmila Franzová narozená 
1935, učitelka a dcera kronikáře Ladi-
slava Polanského, která doplnila zápi-
sy od roku 1991 a pokračovala až do 
roku 2015.  Od té doby pokračuje ve 
vedení kroniky Bohumila Pokorná. Je 
patrné, že některé roky chybí. Originá-
ly dochovaných kronik jsou uloženy 
v archivu v Rajhradě a jejich kopie si 
můžete prohlédnout v knihovně u paní 
Cetkovské. 

Já si pamatuji, že jsme chodili jako 
pionýři vítat děti do života, jejichž 
jména byla zapsána v krásné knize. 

Ze života zájmových skupin

Existenci této kroniky jsem objevila 
na fotce z oslav 100 let pana Honzáka 
v roce 1971. 

Pokud si někdo pamatujete exis-
tenci kroniky v chybějících obdobích, 
nebo víte, kdo je vedl, nebo kde by 
eventuálně mohly být zachovány (tře-
ba kopie nebo záznamy o nich), dejte 
nám vědět. 

V knihovně si také můžete pro-
hlédnout knihu, ve které jsou současné 
fotky všech domů a ulic v Říčanech. 
K jednotlivým číslům popisným jsou 
přiřazeny také historické fotky. Pokud 
máte doma staré fotky domů a ulic 
v Říčanech, prosím o jejich zapůjčení 
k doplnění historie. Fotky Vám oske-
nuje a hned vrátí paní Eva Škvařilová 
na pokladně Obecního úřadu. 

Za Letopisecký spolek Marta 
Kafoňková

Společenská kronika

Dne 14. 8. 2018 jsme vzpomněli 
nedožitých 95 let 

našeho tatínka a dědečka

pana 
Bohumíra Nováčka

Děkujeme za tichou vzpomínku.
Syn a dcery s rodinami.

Dne 9. 2. 2019 by se dožil 
90. let náš táta, děda a praděda 

Jaroslav Hruška, 
který byl známým kominíkem 
a dlouholetým členem místních 

dobrovolných hasičů.
Všem kdo jste jej znali, 

děkujeme za tichou vzpomínku.
Manželka Anna Hrušková 
a dcery Věra a Jaroslava 

s rodinami.
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V letošním roce nás opustila paní 
Ludmila Franzová, bývalá starostka 
a dlouholetá kronikářka. Pro mne nej-
významnější osobnost naší obce. Při ka-
ždém rozhovoru s ní mi bylo jasné, že 
jí nebylo lhostejné, co se děje ve světě, 
v naší zemi, v naší obci. Cítila spoluod-
povědnost za celý svět a snažila se ze 
všech sil změnit společnost k lepšímu. 
Právě ona mne významně motivovala 
k práci pro obec. Dovoluji si zde zve-
řejnit mou smuteční promluvu, kterou 
mne při pohřbu pověřila její rodina:

TJ SOKOL ROSICE A JAKUB HLAVÁČ

Říčanský občan na Mistrovství světa v Jihoafrické republice
Oddíl silového trojboje TJ Sokol 

Rosice patří už mnoho let ke špičce 
tohoto sportu v naší republice. Zá-
vodníci se svými výkony nominují 
pravidelně na veškeré vrcholové sou-
těže u nás. Poslední roky se někteří 
z nich objevují v úzké skupině repre-
zentace a účastní se také mezinárod-
ních soutěží.

Řady našich úspěšných závodníků 
teprve nedávno posílil student Jakub 
Hlaváč z Říčan. I když trénuje v po-
silovně pod vedením našeho Mistra 
Evropy Václava Patočky opravdu 
krátce, nominoval se svými vynika-
jícími výkony na Mistrovství světa 
v silovém trojboji dorostu a juniorů. 
Konalo se v Potchefstroomu v Jihoaf-
rické republice ve dnech 3. 9. – 8. 9. 
2018. Svoji účast na Mistrovství světa 

zvažoval, protože se jedná o fi nančně 
nákladnou akci. Mladí sportovci ne-
bývají podporováni sponzory, jako 
je tomu například ve fotbalu, hokeji, 
tenisu a jiných populárních sportech. 
Požádali jsme proto město Rosice o 

Společenská kronika

Ludmila Franzová
Vážení smuteční hosté, 
se svolením zarmoucené rodiny 

mi dovolte říci několik vět, kterými 
se jen stěží a velmi stručně pokusím 
vyjádřit, co pro nás paní Ludmila 
Franzová znamenala. 

Zcela neskromně si dovoluji říci, 
že v uplynulých téměř třiceti novo-
dobých letech naší obce, jsme zde 
neměli významnější osobnost. Po-
kud bych měl její veřejný život vy-
jádřit ve zkratce, bylo by to sousloví 
“společenská iniciativa”. Neúnavné 
utváření a realizace nápadů v oblasti 
kultury, historie, výchovy či politiky 
bylo pro ni charakteristické. S její 
pomocí vznikla celá řada událostí, 
které utvářely a stále utvářejí život 
v naší obci. Kéž by mohla tyto bo-
hulibé hodnoty pro nás tvořit i v mi-
nulém režimu, který jí bral tolik sil. 
Ale paradoxně to byla právě ona, 
kdo mne spolu s celou první třídou 
v roce 1989 učil číst a psát a naučil 

novodobé oslovení “paní učitelko”. 
Život paní Ludmily Franzové není 

podkladem pro sepsání pouhého ži-
votopisu, nýbrž celé knihy. Abych 
však neprohluboval naši bolest, rád 
bych pouze zdůraznil jednu důleži-
tou věc. I přes veškerou lásku, kterou 
věnovala naší obci, byla pro ni vždy 
nejdůležitější víra a rodina. 

Milí smuteční hosté, prosím nás 
všechny, abychom si v srdci udrželi 
její úsměv a nadšení pro dobrou věc, 
abychom převzali její neutuchající 
sílu rozvíjet společensky, kulturně 
a morálně naši obec. Abychom byli 
stejně jako ona, plni elánu a chuti do 
života. 

Odhoďme prosím slzy a vypro-
voďme tuto výjimečnou ženu s úsmě-
vem, který nám ona sama vždy roz-
dávala. Děkujme Bohu za to, že jsme 
měli to štěstí, učit se od ní a být jí 
nablízku.  

  Jan Studený

Co se děje v okolních obcích

mimořádný fi nanční dar na podporu 
jeho účasti na Mistrovství světa. Ten 
městská rada schválila formou da-
rovací smlouvy. Jakub tedy potvrdil 
Svazu silového trojboje svoji účast 
a odletěl s výpravou českých repre-
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zentantů do Jihoafrické republiky.
V soutěži startoval ve čtvrtek 6. 9. 

2018 v 15 hodin v kategorii dorosten-
ců do 93 kg. Hned v první disciplíně 
dřep s činkou zvednul s přehledem 
292, 5 kg a získal stříbrnou medaili. 
Za prvním závodníkem z Ruska byl 
pouhých 7,5 kg.

Ve druhé disciplíně benčpres (tlak 
s činkou na lavičce) mu pokusy nevy-
šly podle představ a měl uznaný po-

TJ Sokol Ostrovačice z.s. má 221 aktivních členů; z toho 112 dětí a mládeže do 23 roků.
Pro děti jsou oddíly Rodiče s dětmi, Florbal, Cvičení žáků a žákyň a Tancování s přípravou na Dětské hody. 
Pro dospělé je to oddíl Stolního tenisu, Jógy, Volejbalu, Florbalu a Tenisu. Jednotlivé hodiny jsou uvedeny v roz-

vrhu na našich webových stránkách: https://ostrovacicetjsokol.webnode.cz/.
Mimo sportovní činnost pořádáme Pálení čarodějnic, Výlet na Kývalku, Branný den, Camp na Velkou cenu, Ost-

rovačické svícení a štrůdlování a Vánoční besídku. 
Jsme velice rádi, že je o sportování v naší TJ zájem zvláště u mládeže. Pokud budete chtít rozšířit naše řady, rádi 

Vás mezi sebou uvítáme.
Přejeme všem našim členům a příznivcům radostné Vánoce a v roce 2019 hodně štěstí a zdraví.

TJ SOKOL OSTROVAČICE

Co se děje v okolních obcích

kus 140 kg, i když měl natrénováno 
na 160 kg. 

Do třetí disciplíny mrtvý tah na-
stoupil s velkými nadějemi, protože 
je to jeho silná disciplína.  Ve druhém 
pokusu zvednul 280 kg. Jeho pokus 
s 292,5kg, kterým mířil na první místo, 
rozhodčí neuznali. Činku Jakub kvůli 
drobné indispozici řádně dle pravidel 
neodložil a tak se musel „spokojit“ opět 
se stříbrem.

V celkovém hodnocení za všech-
ny tři disciplíny skončil ve své kate-
gorii na krásném 4. místě výkonem 
712,5 kg. V průběhu soutěže Jakub 
navíc vytvořil dva národní rekordy, 
a to výkonem ve dřepu i v mrtvém 
tahu. K těmto velkým úspěchům Ja-
kubovi moc blahopřejeme, děkujeme 
za vynikající a důstojnou reprezentaci 
TJ Sokol Rosice i České republiky!

Za TJ Sokol Rosice 
Mgr. Sylva Pavlíková

Nábor mladých zájemců o sport pořádných chlapů
TJ Sokol Rosice, oddíl silového trojboje a sportovní kulturistiky, zve do svých řad všechny zájemce o cvičení pro 

rozvoj síly, postavy a celkové kondice.
Pokud je vám více než 14 let, máte zájem o přípravu na závody, nebo si jen chcete zacvičit, třeba s českým repre-

zentantem Kubou Hlaváčem a dalšími úspěšnými závodníky, zveme vás do posilovny TJ Sokol v Rosicích každý den 
mimo sobotu v době od 17.45 do 20.00 hodin.

S cvičebním plánem pro muže i ženy rád pomůže školený trenér Václav Patočka.
Budeme se na vás těšit!

DĚTSKÉ HODY
V letošním roce se uskutečnily již 14. Dětské hody, na kterých 

tancovalo 60 dětí z Ostrovačic a okolí. Počasí nám přálo a děti  před-
vedly, co se za celý rok naučily. Hody se vydařily.

Mimo Dětských hodů  jsme vystupovali na Setkání seniorů 
v Ostrovačicích a Říčanech, na Plese Zámečku ve Střelicích, na 
Folklorním festivalu ve Velké Bíteši. Pro děti pořádáme každoročně 
soustředění v Biskupicích u Hrotovic, na které se všichni moc těší. 

Nyní se připravujeme na již 15.Dětské hody, které se usku-
teční 8.6.2019 a na které Vás touto cestou co nejsrdečněji zve-
me. Jsme velice rádi, že o tuto akci je z řad dětí zájem, vždyť 
jakýkoliv tanec je nejkrásnější sport.

Chceme touto cestou poděkovat obci Říčany a panu staros-
tovi za podporu, kterou nám poskytují.

Přejeme krásné Vánoce a v roce 2019 hodně štěstí, zdraví 
a dobrou spolupráci

Ze života zájmových skupin
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Sváteční nálada přetrvává i po Vá-
nocích, když Vám na dveře zaklepou 
koledníci a zvěstují radostnou novinu 
o narození Ježíše. Tříkrálová sbírka 
bude i letos tradičně probíhat v období 
1. - 14. 1. 2019.

Oblastní charita Rajhrad organizuje 
Tříkrálovou sbírku s úctou ke krásné 
tradici, kterou koledování přináší. Šíření 
křesťanského poselství nespočívá pouze 
v požehnávání příbytků, ale také v po-
moci potřebným. Proto naši koledníčci 
s sebou nosí kasičku, do které přijímají 
dobrovolné dary z jednotlivých domác-
ností. Ty pak v rajhradské charitě spočí-
táme a rozdělíme do projektů pomoci.

Letošní výtěžek pomůže nevyléči-
telně nemocným v rajhradském hospici 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Tříkrálová sbírka 2019
Chtěla bych touto cestou poděkovat všem občanům Říčan za jejich štědré dary, které 

našim malým koledníkům každoročně dávají. Výnos z TKS je v naší obci stále vyso-
ký – v roce 2016 činil 73.365 Kč, v roce 2017 79.437 Kč a v roce 2018 85.178 Kč. Na 
plakátku z Charity Rajhrad si můžete přečíst, na co se Vaše příspěvky používají.

Moc děkuji také všem vedoucím a koledníkům za jejich nasazení a zápal, ochotu 
věnovat svůj čas a vyjít do ulic. V loňském roce se sbírky zúčastnilo již 12 skupinek, ve 
kterých bylo zapojeno téměř 40 dětí. Díky paní učitelce Magdě Valešové se do sbírky 
hlásí hodně dětí z místní základní školy. Již teď ale víme, že hodně dětí, které by chtěly 
na koledu jít, má v sobotu 5. ledna jinou akci. Proto také bude v roce 2019 sbírka posu-
nuta až na sobotu 12. ledna. 

Přeji všem krásné a požehnané Vánoce a v lednu se těšíme na shledání s Vámi!                                  
Za kolektiv koordinátorů TKS Stanislava Volavá

Otevřete svoje srdce a dveře koledníkům?
– horké letní dny jsou náročné pro pa-
cienty i personál, proto zde plánujeme 
pořídit klimatizaci. Pacientům bychom 
také rádi koupili invalidní vozíky a le-
hátka ke snadnějšímu přesunu. Nové 
auto pro pečovatelskou službu zaručí, 
že naše pomoc se dostane do víc do-
mácností. Klientům chráněného bydle-
ní pro lidi s demencí plánujeme zabez-
pečit stín na zahradě, kde rádi tráví čas 
při svých aktivizačních činnostech.

Díky loňskému výtěžku jsme v hos-
pici vyměnili venkovní staré nefungují-
cí žaluzie za nové, snadno ovladatelné 
pro pacienty. Začali jsme s budováním 
pietního místa pro pozůstalé a zakoupi-
li jsme i nové zdravotní a kompenzační 
pomůcky pro nemocné. Vaše příspěvky 

nám pomáhají růst, poskytovat kvalit-
nější péči potřebným a zabezpečit po-
cit, že se naši pacienti i klienti cítí dob-
ře, plnohodnotně a spokojeně.

Děkujeme všem dobrým lidem, 
kteří koledníkům otevírají své dveře 
a podporují tak charitní dílo.

Mária Durkáčová, koordinátorka 
Tříkrálové sbírky za Oblastní charitu 

Rajhrad
tel.: 736 529 319

email: maria.durkacova@rajhrad.
charita.cz

www.rajhrad.charita.cz
Oblastní charita Rajhrad

Tříkrálová sbírka v Říčanech 
bude v sobotu 12. ledna 2019.

Ze života zájmových skupin



Říčanské klepeto 47

Inzerce



Říčanské klepeto48

Inzerce Inzerce



Říčanské klepeto 49

InzerceInzerce



Říčanské klepeto50

POPTÁVKA NEMOVITOSTÍ:
- Hledám dům ke koupi. 
 T: 739 826 409

- Hledáme chalupu nebo chatu, zahrada, stav dobrý. 
 T: 604 126 970

- Sháním byt směr na Brno. 
 T: 732 219 013

Inzerce
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Obec Říčany 

nám. Osvobození 340 
664 82 Říčany
 
IČ: 00282537
 

Úřední hodiny 

Pondělí a středa 8–12 a 13–17 hod. 

Telefonní čísla a e-mailové adresy 

Starosta: Ing. Jan Studený

546 427 337, 724 303 746 starosta@ricanyubrna.cz 

Místostarosta: Mgr. Radovan Křivánek

602 132 480, mistostarosta@ricanyubrna.cz 

Matrika: Vladimíra Křivánková

546 428 044, obec@ricanyubrna.cz 

Účetní: Ing. Stanislava Volavá

546 427 437, ucetni@ricanyubrna.cz 

Pokladna: Eva Škvařilová

546 427 501, pokladna@ricanyubrna.cz
 

www.ricanyubrna.cz


